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قیمت: ۵۰۰۰ تومان

 رئیس مرکز اورژانس اســتان اصفهــان از ارائه خدمــات به بیــش از 3000 زائر 
اربعین حسینی توسط تیم های امدادی این استان در مرز شلمچه خبر داد.

محسن زمانی در گفت وگو با »مهر « اظهار کرد: از ابتدای استقرار واحدهای امدادی 
اورژانس اصفهان در مرز شلمچه تا پایان روز دوشنبه مورخ ۵ شهریور ماه، 3971زائر 

به مراکز درمانی سیار این استان مراجعه کرده اند.
وی افــزود: 10 تیم امــدادی اورژانــس اصفهــان از 19 مرداد ماه برای پوشــش 

امدادرسانی به زائران اربعین در مرز شلمچه مستقر شــده اند. این تیم ها تا کنون 
به 3 هزار و 7۴۸ نفر خدمات سرپایی ارائه داده اند و ۲۲3 نفر نیز برای درمان های 

تخصصی تر به مراکز درمانی منتقل شده اند.
رئیس مرکز اورژانس استان اصفهان با قدردانی از تلاش های شبانه روزی پرسنل 
اورژانس اصفهان، تصریح کرد: استقرار تیم های امدادی در مرز شلمچه همچنان 

ادامه دارد و در صورت نیاز با دستور سازمان اورژانس کشور تمدید خواهد شد.

معاون حمایت وســلامت کمیته امــداد امام خمینی )ره( اســتان اصفهان گفت: 
همزمان با هفته دولت بیش از۲۲00دستگاه لوازم خانگی مورد نیاز خانواده های تحت 
 حمایت کمیته امداد اصفهان اهدا شد. هادی بنایی در گفت و گو با »مهر« اظهار کرد: 
به مناسبت هفته دولت بیش از۲۲00دســتگاه لوازم ضروری زندگی با ارزشی بالغ 
بر 1۴ میلیارد و 3۲۵ میلیون تومان بین خانوارهای تحت حمایت توزیع شد. وی با 
بیان اینکه پیش از این نیز بیش از 1000 دســتگاه لوازم ضروری به نیازمندان تحت 
حمایت اهدا شده بود، ادامه داد: تأمین لوازم ضروری زندگی جامعه هدف این نهاد 
از جمله مهمترین وظایفی است که با مشارکت خیران و همکاری مراکز نیکوکاری در 

طول سال انجام می شود. معاون حمایت و سلامت کمیته امداد امام خمینی)ره( 
استان اصفهان با اشاره به اینکه مردم سخاوتمند اصفهان برای کمک به تأمین وسایل 
مورد نیاز خانواده ها و ایجاد آرامش آنها با کمیته امداد همکاری خوبی دارند، افزود: 
این وسایل شامل فرش، یخچال فریزر، کولر، تلویزیون، بخاری، آبگرمکن، ماشین 
لباسشویی، پنکه بوده که از تولیدات داخلی می باشد. وی با قدردانی از مشارکت عموم 
مردم، گفت: هم استانی های عزیز می توانند علاوه بر مراجعه حضوری به دفاتر و مراکز 
نیکوکاری کمیته امداد، با شماره گیری #031*۸۸77* هدایا و نذورات خود را در 

کوتاه ترین زمان ممکن به دست نیازمندان واقعی برسانند.

رئیس مرکز اورژانس استان اصفهان:

اورژانس اصفهان به ۳۰۰۰زائر اربعین در شلمچه خدمات رسانی کرد

معاون کمیته امداد امام خمینی)ره( استان اصفهان خبر داد؛

توزیع ۲۲۰۰دستگاه لوازم ضروری خانگی بین مددجویان کمیته امداد اصفهان
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شهرداریخمینیشهردر نظر دارد  نسبت به زیرسازی ، جدول گذاری و آسفالت معابر )بلوار صهری، كوچه هما و حافظ و استاد طلایی ثبت در سامانه 

تداركات دولت به شماره ۲۰۰۳۰۹۳۲۹۸۰۰۰۰۲۸ مورخه 1۴03.۵.۲۸ را از طریق سامانه تداركات الكترونیكی دولت برگزار نماید.
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 ۱۳ توصیه کلیدی رهبر انقلاب
به دولت چهاردهم
اولویتفوری

حلمسئلهگرانیو
تورماست

کاپیتان سپاهان در آستانه کاپیتان سپاهان در آستانه 
ثبت یک رکورد خاصثبت یک رکورد خاص
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نصب سایه بان پارکینگ های موتورسیکلت در 
محدوده بازار اصفهان

اقدام خاصی برای احیای پلنگ در پناهگاه 
حیات وحش عباس آباد نایین انجام نشده

صفـر!
 اصفهانی ها در مرداد چند روز هوای پاک تنفس کردند؟ 

سطح علمی معلمان 
تازه استخدام در 

اصفهان ارتقا می یابد

چالش های 
پروژه های عمرانی 
مدارس رفع شود 

اصفهان با کمبود 
فضاهای آموزشی 

مواجه است
 اما و اگرهای مسیر ثبت جهانی مساجد

اصفهان شهر پرچم دار مساجد جهانی
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محمــد کریمــی، کاپیتــان تیــم 
سپاهان در آستانه یک اتفاق خاص 
در فوتبال خود قرار دارد و با به ثمر 
رســاندن یک گل دیگــر می تواند 
آماری بهتر از تمام فصول فوتبالی 

خود در گلزنی به جای بگذارد.



چهارشنبه  ۷ شهریور ۱۴۰۳ / ۲۳ صفر ۱۴۴۶ / ۲۸ آگوست  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۶۵

 رئیس دانشکده علوم انسانی دانشگاه کاشان خبرداد؛

 برگزاری نشست »آموزش و درمان اختلال یادگیری
به روش بازی« در کاشان

رئیس دانشکده علوم انسانی دانشگاه کاشان از برگزاری نشســت علمی بازی درمانی با موضوع 
»آموزش و درمان اختلال یادگیری به روش بازی« با مشارکت مرکز توانمندسازی اجتماعی این 

دانشکده و همکاری انجمن اوتیسم کاشان خبر داد.
محســن نیازی در گفت وگو با »ایسنا«، اظهار کرد: پژوهش ها نشــان می دهد که فعالیت  و بازی  
می توانند بر بهبود توانایی ارتباطی، رشــد مهارت های اجتماعی و ایجاد هماهنگی حرکتی کودکان 
اوتیسم، تأثیر قابل توجهی  داشته باشد. وی تأکید کرد: بازی ها، فرصتی برای پیوند کودکان اوتیسم 
با اعضای خانواده و اطرافیان است. شرکت در فعالیت ها و بازی های مؤثر، ضمن رشد مهارت ها و 

ایجاد علاقه های جدید، می تواند منجر به ظهور و پرورش نقاط قوت آنها نیز شود. 
رئیس دانشکده علوم انسانی دانشگاه کاشان افزود: ســرفصل های کارگاه های تخصصی شامل 
آسیب شناسی روانی کودک، روان شناسی تحولی و نوروسایکولوژی، رویکرد درمانی تحول یکپارچه 
DIR و بازی متناسب با چالش محدودیت و اختلال خواهد بود. نیازی گفت: دانشگاه های نسل 
چهارم، جامعه محور هستند که نیازسنجی مسائل اجتماعی و تعامل با مسائل جامعه، از اولویت های 
اصلی آنها است که ســراهای نوآوری، به عنوان یک کانال و حلقه واســط بین دانشگاه و صنعت و 
جامعه عمل می کند. وی افزود: نشست علمی بازی درمانی، توســط علیرضا اصغرزاده، درمانگر 
حوزه بیماری های »نورودژنراتیو« )NDD( در روز سه شــنبه ششــم شــهریور )دیروز( از ساعت 
 ۹صبح در سالن آمفی تئاتر دانشکده علوم انسانی دانشگاه کاشان ارائه شد و برای شرکت کنندگان، 

مدرک معتبر صادر می شود.

رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری آران و بیدگل عنوان کرد؛

شناسایی و ضبط ۳۵ کیلوگرم زغال تاغ در بخش کویرات
رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری آران و بیدگل از شناسایی و ضبط ۳۵ کیلوگرم زغال تاغ در 

یک منزل مسکونی در بخش کویرات این شهرستان خبر داد. 
حمید گل آرایی در گفت و گو با »ایســنا« اظهار کرد: تولید هر کیلو زغال، نیازمند قطع ۵ کیلو چوب 
از تاغزارها است که برای تولید ۳۵کیلوگرم زغال معادل ۱۷۵ کیلوگرم چوب نابود شده که خسارت 
بزرگی به منابع طبیعی کشــور اســت. وی افزود: طبق قانون، متخلفان برای تهیه هر کیلو زغال از 
چوب عرصه های طبیعی باید یک میلیون و ۵۶۰ هزارریال )۱۵۶هزار تومان( جریمه به اداره منابع 
طبیعی پرداخت کنند و در دادگاه و سازمان تعزیرات نیز مجازات جداگانه تا سه برابر این مبلغ برای 
متخلف تعیین می شــود. رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری آران و بیدگل تصریح کرد: طبق 
ماده ۴۲ قانون حفاظت و بهره  برداری از جنگل ها و مراتع، بریدن و ریشه  کن کردن، سوزاندن نهال 
و درخت و تهیه چوب و هیزم و زغال از منابع ملی و توده هــای جنگلی بدون دریافت پروانه از اداره 

منابع طبیعی ممنوع است. 
وی تأکید کرد: ماده ۴۳ قانــون حفاظت و بهره  برداری از جنگل ها و مراتع نیز بریدن و ریشــه  کن 
کردن بوته ها و خارهــا و درختچه های بیابانی و کویری و کوهســتانی در مناطق کویری و بیابانی را 
ممنوع کرده اســت.  گل آرایی گفت: قطع بی رویه درختان و تخریب جنگل هــا و مرتع ها، یکی از 
عوامل آلودگی و تخریب محیط زیست اســت که نتیجه آن، نابودی ذخایر زمین، شامل درختان و 
گیاهان یا جانوران و در پی آن، جریان سیل های ویرانگر، حمله شن های روان و توسعه بیابان ها و 
خشکسالی اســت.رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری آران و بیدگل افزود: با توجه به وسعت 
و پراکنش عرصه های منابع طبیعی، از همه شــهروندان درخواســت داریم کــه هرگونه تخریب و 
 تصرف اراضی ملی، قطع درخت و بوته های مرتعی، قاچاق چوب و محصولات جنگلی و مرتعی را به 

شماره های ۱۵۰۴ و ۱۳۹  گزارش کنند.

معاوناستانداروفرماندارویژهنجفآباد:

۵۲پروژهعمرانیدرنجفآبادافتتاحمیشود

معاون اســتاندار و فرماندار ویژه نجف آباد گفت: ۵۲ پــروژه عمرانی، 
خدماتی و ســرمایه گذاری بخش خصوصی هم زمان با هفته دولت در 

نجف آباد افتتاح می شود.
موسی مباشری در گفت وگو با »ایسنا« با اشــاره به برنامه های هفته 
دولــت در نجف آباد، اظهــار کرد: ۵۲ پــروژه با اعتباری افــزون بر ۲۲ 
هزارمیلیارد ریال در این شهرستان افتتاح می شود و مورد بهره برداری 
قرار می گیرد. وی افزود: نیمی از پروژه ها در بخش مرکزی و نیمی دیگر 
از آن در بخش مهردشــت قرار دارد که با حضور مسئولان ارشد استانی 

مراسم افتتاحیه آن برگزار خواهد شد.
به گفته فرماندار ویژه نجف آباد ، پروژه سرمایه گذاری بخش خصوصی از 
جمله یک واحد دامداری صنعتی، توسعه شرکت کاشی آسیا و شرکت 
اندیشه صنعت سپاهان با ظرفیت تولید سیلندر گاز نیز افتتاح می شود.

مباشــری یادآور شــد: پروژه های بخــش خصوصــی فرصت های 
 اشــتغال زایی و همچنیــن ایجاد درآمد و رشــد اقتصــادی منطقه را 

به همراه داشته است.
وی به پروژه های مدیریت شهری و زیرساخت روستایی نیز اشاره کرد 
و گفت: این پروژه ها نقش مهمی در خدمت رسانی به مردم داشته که 

اجرای آسفالت و بهسازی معابر از جمله آن به حساب می آید.
فرماندار ویژه نجف آباد با بیان اینکه تعدادی از پروژه ها در حوزه سلامت 

 و توسعه زیرساخت های انرژی است، یادآور شد: هم زمان با این هفته 
 ســه بخش تخصصی بیمارســتان شــهید محمد منتظری همراه با 

یک مرکز خدمات سلامت روستایی افتتاح خواهد شد.
مباشری دیدار با اقشار مردم و برگزاری نشست های پاسخگویی به افراد 
را از برنامه های هفته دولت در نجف آباد اعلام کرد و افزود: دستگاه های 
اداری از این فرصت برای بیان دســتاوردها و خدمات خود و همچنین 

پاسخگویی به دغدغه و سئوالات مردم استفاده می کنند.
وی با بیان اینکه مسئولان در مصلای نماز جمعه به سئوالات شهروندان 
در قالب میز خدمت پاســخگو هســتند، تصریح کرد: در شــش شهر 

میزهای خدمت برپا می شود و خدمت رسانی صورت می گیرد.
فرماندار ویژه نجف آباد با بیان اینکه کارمندان نمونه در ستاد بزرگداشت 
هفته دولت شناسایی شــده اند، خاطرنشــان کرد: در مراسمی از این 
افراد تجلیل می شود. مباشــری دیدار با خانواده شهدا، تجدید میثاق 
با آرمان های شــهیدان و گذری بر زندگی شــهدای دولــت را از دیگر 
برنامه های هفته دولت در این شهرســتان بیان کرد و گفت: این روزها 
فرصتی برای تبیین دســتاوردهای دولت خواهد بــود تا امیدواری در 
جامعه افزایش یابد. وی به اجرای طرح خیران مسکن ســاز اشــاره و 
اضافه کرد: ۲۹ واحد مســکونی که توســط خیرین در این شهرستان 

احداث شده افتتاح و کلید آن تحویل مالکان خواهد شد.

معاون عمرانی و برنامه ریــزی فرماندار تیران و کرون 
گفت: ۳۵ پروژه ســرمایه گذاری بخش خصوصی و 
خدماتی با هزینه ۱۵۰۰ میلیــارد ریالی به بهره برداری 
می رسد. امیر عرب در گفت وگو با »ایسنا«، اظهار کرد: 
افتتاح ۳۵ پروژه ســرمایه گذاری بخش خصوصی 
شــامل گلخانه ســبزی و صیفی، آزمایشــگاه آب و 
خاک و پروژه خدماتی شامل احداث مدرسه، اماکن 
ورزشــی، خانه بهداشت و زیرســاخت های انرژی و 
مخابراتی اســت. وی افزود: برای احداث پروژه های 
خدمات اعتبارات دولتی اختصاص یافته و بخشــی 
از نیاز شهرســتان را تأمین می کند. بــه گفته معاون 
فرماندار تیران و کرون با توجه به توســعه کشاورزی 
در این شهرستان بر اساس سند آمایش سرزمینی، 

راه اندازی گلخانه مدرن توسط بخش خصوصی انجام 
شده که تعداد عمده ای از پروژه های بخش خصوصی 
در این حوزه قرار دارد. عرب به توسعه زیرساخت های 
انرژی و مخابراتی در تیران و کرون اشاره کرد و افزود: 
با توجه بــه راه اندازی گلخانه ها، شــهرک های جدید 
صنعتی و فعالیت های اقتصادی در منطقه توســعه 
زیرساخت ها لازم اســت که برق رسانی و نصب دکل 
جدید مخابراتی از جمله دیگر پروژه های هفته دولت 
است. وی با اشاره به راه اندازی مرکز هواشناسی شهر 
عسگران  گفت: سیستم هواشناسی مدرن در تیران و 
کرون وجود نداشت که سال گذشته با همکاری اداره 
کل هواشناسی اســتان اصفهان و اعتبارات محلی، 
احداث دو ایستگاه در بخش کرون و تیران در دستور کار 

قرار گرفت که ایستگاه عسگران واقع در بخش کرون 
آماده بهره برداری است و این هفته افتتاح خواهد شد. 
معاون فرماندار تیران و کرون افزود: مراسم افتتاحیه 
پروژه هــای هفته دولت با حضور معــاون هماهنگی 
امور عمرانی اســتاندار و تعدادی از مدیران کل استان 
اصفهان برگزار می شود. عرب دیدار با خانواده شهدا، 
تجلیل از کارمندان نمونه، پرســش و پاسخ مردمی، 
برپایی میز خدمت و نشســت با جمعی از گروه های 
مردمی را از دیگــر برنامه های این هفتــه اعلام کرد. 
وی به تبیین برنامه ها و اقدامات دولت اشــاره کرد و 
گفت: در این هفته مدیران دستگاه های اداری عملکرد 
یکسال و دستاورد اجرای پروژه ها را برای مردم تبیین 

و تشریح می کنند. 

معاون عمرانی و برنامه ریزی فرماندار تیران و کرون:

۳۵ پروژه سرمایه گذاری و خدماتی در تیران افتتاح می شود

 رئیس اداره ســاخت و نگهداری راه های روســتایی اســتان اصفهان از افتتــاح پروژه احداث قطعه های ســوم و چهارم جندق -مصر شهرســتان خــورو بیابانک 
به مناسبت هفته دولت خبر داد. 

محمد کاظمی در گفت وگو با »مهر« با اشــاره به تکمیل پروژه احداث قطعه سوم جندق -مصر شهرســتان خورو بیابانک اظهار کرد: احداث قطعه سوم راه روستایی 
جندق -مصر شهرستان به طول ۶ کیلومتر و با اعتباری بالغ بر ۷۴ میلیارد و ۴۱۳ میلیون ریال به پایان رسید. وی تصریح کرد: احداث قطعه چهارم راه روستایی جندق 
 -مصر این شهرستان نیز به طول ۶ کیلومتر و با اعتباری بالع بر ۶۴ میلیارد ریال به خط پایان رســید. رئیس اداره ساخت و نگهداری راه های روستایی استان اصفهان 

خاطرنشان کرد: توزیع پروژه ها در شهرستان های استان اصفهان بر اساس اولویت ها، ردیف های بودجه ای و … است.
کاظمی با بیان اینکه ایمن سازی و ارتقای ایمنی تردد کاربران جاده ای از اهداف اجرای این پروژه است، اضافه کرد: امیدواریم با بهره برداری از این پروژه ها کام مردم 

شهرستان شیرین شود.
شهرستان خور و بیابانک با وسعتی حدود ۱۲ هزار کیلومتر مربع در منتهی الیه شمال شرق استان اصفهان و در فاصله ۴۲۰ کیلومتری اصفهان قرار دارد و از شمال به استان 

سمنان از جنوب به استان یزد ازشرق به استان خراسان جنوبی و از سمت غرب به بخش انارک شهرستان نایین محدود است.

خبر روز قطعه های سوم و چهارم راه روستایی جندق -مصر بهره برداری می شود

عکس خبر

موتورسیکلت قاچاق 
۱۰ میلیارد ریالی در 
کاشان توقیف شد

رئیس پلیس امنیــت اقتصادی 
اســتان اصفهــان از کشــف یک 
دســتگاه موتورســیکلت قاچاق 
۱۰میلیــارد ریالــی در بازرســی 
مأمــوران انتظامــی شهرســتان 

کاشان از یک کامیونت خبرداد.

فرماندار تیران و کرون:

 منابع انرژی متناسب با چشم انداز توسعه تیران 
در حال تأمین است

فرماندار تیران و کرون گفت: منابع انرژی شامل آب، برق و گاز متناسب با چشم انداز توسعه صنعتی 
و کشاورزی این شهرستان در حال تأمین است.

علی محمدی کیا در نشســت با جمعی از فعالان صنعتی، اجتماعــی، فرهنگی و خبرنگاران تیران 
و کرون به مناســبت هفته دولت در محل فرمانداری این شهرستان اظهارکرد: طی دو دهه گذشته 
تأمین منابع متناسب با توسعه این شهرستان پیش بینی نشده بود که این سال ها به دلیل افزایش 

سرمایه گذاری، مشکل تأمین انرژی در این منطقه به وجود آمد.
وی افزود: توسعه کشاورزی گلخانه و صنایع در تیران و کرون بر اساس چشم انداز روند رو به رشدی 
داشته اما در دو دهه قبل به این موضوع و تأمین زیرساخت های مورد نیاز کمتر توجه شده و کاری 
صورت نگرفته بود. فرماندار تیران و کرون بیان کرد: احداث ایستگاه جدید تقلیل گاز در بخش کرون و 
رایزنی های توسعه زیرساخت های برق و مدیریت منابع آب باعث شده تا روند توسعه با زیرساخت ها 
هماهنگ شود. محمدی کیا راه اندازی شهرک صنعتی جدید صنایع غذایی فرصت های خوبی را برای 
اشتغال و صنایع تبدیلی کشاورزی منطقه خواهد داشت، تصریح کرد: منابع انرژی این شهرک نیز 

تأمین و فرایندهای اجرایی آن آغاز می شود.
وی ایجاد مشــارکت اجتماعی و تعاملات بین مردم و مســئولان را مهم خواند و اذعان کرد: ایجاد 
روحیه امیدواری بین مردم و برگزاری نشست های عمومی و مراسم مناسبتی به این موضوع کمک 
خواهد کرد. فرماندار تیران و کرون با بیان اینکه تلاش مدیریت شهرستان در این سال بر ایجاد روحیه 
امیدواری و تقویت سرمایه اجتماعی قرار گرفت، خاطرنشان کرد: از ظرفیت برنامه های فرهنگی و 

اجتماعی در این خصوص بهره گرفته می شود.
محمدی کیا یادآور شد: در تأمین زیرساخت ها و امکانات خدماتی با جذب سرمایه گذاری و اعتبارات 

دولتی اقدامات صورت گرفته که توسعه زیرساخت های ورزشی از جمله آن است.
وی به برنامه های هفته دولت نیز اشــاره کرد و گفت: در این هفته دســتگاه های اداری برنامه ها و 

دستاوردهای اقدامات خود را تبیین کرده و با حضور در مجامع عمومی پاسخگوی مردم هستند.

قتل یک پیرزن در نجف آباد بخاطر یک جفت گوشواره
رئیس پلیس آگاهی اســتان اصفهان از دســتگیری فردی که بخاطر ســرقت طلا، پیر زنی را در 

شهرستان نجف آباد به قتل رسانده بود خبرداد.
سرهنگ حسین تُرکیان در گفت و گو با »مهر« اظهار کرد: در پی اعلام مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ 
مبنی بر یک مورد فوت مشکوک فرد مؤنث در یکی از محلات شهرستان نجف آباد بلافاصله مأموران 

پلیس آگاهی برای بررسی موضوع به محل اعزام شدند.
وی افزود: مأموران با حضور در محل مشاهده کردند خانمی مسن در حالی که به شدت از ناحیه سر 
و گردن دچار خونریزی شده بود در حمام منزل خود به قتل رسیده است که بلافاصله تحقیقات خود 

را در خصوص دستگیری عامل یا عاملان این قتل در دستور کار قرار دادند.
رئیس پلیس آگاهی استان اصفهان گفت: در این راستا مأموران با بررسی های میدانی و اقدامات 
هوشمندانه پلیسی موفق شدند کمتر از ۳ ساعت از وقوع این جنایت یک متهم را شناسایی و ضمن 

هماهنگی با مرجع قضایی در عملیاتی ضربتی وی را در مخفیگاهش دستگیر کنند.
وی تصریح کرد: متهم دستگیر شده در تحقیقات اولیه اعتراف کرد با انگیزه سرقت وارد منزل مقتول 
شده و پس از اینکه با ضربات سنگ و چاقو به گردن مقتول او را به قتل رسانده اقدام به سرقت یک 

جفت گوشواره از وی کرده و از محل متواری شده است.
سرهنگ ترکیان خاطرنشان کرد: با کشف ادله مورد اســتفاده در قتل و اموال مسروقه و همچنین 

تکمیل شدن پرونده، متهم برای انجام اقدامات قانونی به مرجع قضایی تحویل داده شد.

اخبار

  مدیر امور برق شهرستان کاشان 
خبر داد؛

هزینه ۱۵۰ میلیارد تومانی 
 برای نوسازی و توسعه 

شبکه برق کاشان
مدیر امور برق شهرســتان کاشــان با اشــاره 
 به اقدامات این اداره طی یکســال گذشــته 
اظهار کرد: طی این مدت بیش از ۱۵۰ میلیارد 
تومان برای نوســازی و بهینه سازی و توسعه 
شبکه برق شهرستان کاشان هزینه شده است. 
شــاپور حدادی پور در گفت و گو بــا »مهر« با 
اشاره به اینکه در این مدت ۸۰ کیلومتر توسعه 
شبکه فشار ضعیف هوایی هم در سطح کاشان 
داشــته ایم، ابراز کرد: تبدیل ســیم مسی به 
کابل های خودنگهدار هوایی هم در یکســال 

گذشته در ۱۱۰ کیلومتر انجام شده است. 
مدیر امور برق شهرســتان کاشــان بــا بیان 
اینکه طی یکسال گذشته ۱۲۵ دستگاه انواع 
 ترانس هوایی نصب و بهســازی شده است، 
تصریح کــرد: ۲۱۰ اصله پایه فشــار ضعیف و 
متوسط هم در این مدت در سطح شهرستان 
کاشان تعویض شده اســت. وی با اشاره به 
اقدامات انجام شــده برای روشــنایی معابر 
شهرستان کاشان گفت: در این مدت ۲۰۵مورد 
چــراغ لاک پشــتی بــه ال ای دی تبدیل و 
۲۵۰دســتگاه انواع چراغ جدید نصب شــده 

است. 
مدیر امور برق شهرستان کاشــان با اشاره به 
فرارسیدن هفته دولت، افزود: در هفته دولت 
امســال ۲۳طرح جدید در حوزه برق و انرژی 
افتتاح می شــود و به بهره برداری می رســد. 
حدادی پور  با بیان اینکــه برای این ۲۳ طرح 
اعتبــاری بالغ بــر ۲۲۰ میلیارد ریــال هزینه 
شده است، خاطرنشان کرد: ۲۵ طرح جدید 
هم امســال همزمان با هفته دولت در سطح 

شهرستان کاشان کلنگ زنی می شود. 
مدیر امور برق شهرستان کاشان با بیان اینکه 
برای طرح های کلنگ زنی اعتبــاری بالغ بر 
۱۹۰میلیارد ریال اختصاص داده شــده است، 
گفت: اکثر ایــن طرح ها در حوزه توســعه و 
بهینه سازی شــبکه های توزیع برق در سطح 

شهرستان کاشان است.

با مسئولان

استان

 رئیس اتاق اصناف کاشان مطرح کرد؛

 صدور ۱۰۰۰ پروانه کسب 
طی یکسال گذشته در کاشان

رئیس اتاق اصناف کاشان گفت: طی یکسال گذشته 
بیش از ۱۰۰۰پروانه کســب بــرای متقاضیان صادر 

شده است.
 مهدی باقی مجرد در گفت و گو با »مهر «با اشــاره 
به اینکه این اتاق به جد پیگیر واحدهای صنفی است 
که از اتباع اســتفاده می کنند، اظهار کرد: واحدهای 
 صنفــی نبایــد از اتباع غیرمجــاز اســتفاده کنند و 
اجاره مغازه به اتبــاع مجاز و غیرمجاز در کاشــان 

ممنوع است.
وی با اشــاره به اینکه یکی از اقدامات اتاق اصناف 
ســاماندهی دوزندگان لباس های فــرم مدارس 
بوده اســت، ابراز کرد: قیمت ها برای دوخت لباس 
مدارس رسانه ای شده است و با متخلفین برخورد 

قانونی می شود.
رئیس اتاق اصناف کاشــان با بیان اینکه چند واحد 
صنفی متخلف شناســایی و بــه مراجع ذی صلاح 
معرفی شده اند، تصریح کرد: این واحدهای صنفی 
تاکنون ۱۶۰ میلیون تومان هم جریمه شده اند. وی 
با بیان اینکه طی یکسال گذشته بیش از۱۰۰۰پروانه 
کسب در کاشان صادر شده است، خاطرنشان کرد: 
ســامانه صدور مجوزها فرایند را بسیار تسهیل کرده 
اســت و از این رو متقاضیان دریافت مجوز در این 
موضوع به راحتی و در صورتی که شــرایط را داشته 

باشند مجوزهای خود را دریافت می کنند. 
باقی مجرد با اشاره به برگزاری نمایشگاه های عرضه 
مستقیم کالا طی یکسال گذشته در سطح شهرستان 
کاشــان افزود: این نمایشــگاه ها به مناسبت های 
مختلف و بــرای تنظیــم قیمت کالاها در ســطح 

شهرستان کاشان برپا شده اند.
رئیس اتاق اصناف کاشان با اشاره به اینکه بازرسان 
اتاق اصناف به صورت مســتمر در حال گشــتزنی 
هســتند، گفت: واحدهای صنفی ملــزم به رعایت 
ملزومات قانونی در محل کســب و کار خود هستند 
و در صــورت تخلف و گزارش بــازرس با واحدهای 

مختلف برخورد قانونی می شود.



مدیرکل هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان:

مسکن، دلیل عمده تورم بالا در اصفهان است
مدیرکل هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان گفت: استان اصفهان در شاخص نرخ تورم 
ماهیانه در میان ۳۱ استان کشور در رتبه ۸ قرار دارد و مسکن عمده ترین دلیل تورم بالا در استان 

است. به گزارش »مهر«، امید شریفی 
بعد از ظهر دوشــنبه در جمع خبرنگاران 
با اشاره به خبر منتشر شده مبنی بر رتبه 
اول اســتان در شــاخص تورم سالیانه 
در مردادماه، گفت: مقایســه ســالیانه 
تــورم در فصول و ماه هــای متفاوت از 
طریق مراجع رســمی بین اســتان ها 
صورت می گیرد که بر ایــن مبنا، نتایج 
متفاوتی را در همیــن مقاطع متفاوت 

شاهد هستیم.
وی تصریح کرد؛ آنچه به طور مســتند قابل ارائه است آن اســت که روند فعلی تورم در سنوات 
اخیر، با همین شیب و با اختلاف چند دهم درصد بین استان ها برقرار و این رتبه ها هر ماهه میان 
استان ها در حال جابه جا شدن است که به طور نمونه تفاوت تورم چند دهم درصدی میان استان 

اصفهان و استان با رتبه دوم را شاهد هستیم.
مدیرکل هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان با اشاره به اینکه میانگین نرخ کاهش تورم 
سالیانه در کشور منتهی به مردادماه سال جاری نسبت به یکســال منتهی به ماه قبل )تیرماه( 
حدود 0/7 است، تصریح کرد: این درحالی است که این نرخ کاهش تورم در اصفهان ۱/۱ درصد 

بوده و بدین لحاظ، کاهش نرخ تورم استان، فراتر از کاهش میانگین کشوری بوده است.
شریفی اضافه کرد: بر مبنای داده های مذکور تورم ســالیانه و همچنین ماهیانه استان اصفهان 
در سال های اخیر مســتمراً کاهشی بوده و در شــاخص تورم ماهیانه، علیرغم بزرگ بودن سبد 
اقتصاد استان و اینکه اصفهان صنعتی ترین استان در میان ۳۱ استان کشور است، در شاخص 

تورم ماهیانه، در رتبه ۸ قرار دارد.
وی با اشاره به ایجاد کارگروهی ویژه تحت عنوان »رصد خانه و کارگروه ویژه کنترل تورم استان« 
متشکل از بخش های اجرایی مربوطه و مراکز علمی و دانشگاهی بیان کرد: این کارگروه در طول 
یکسال گذشته آسیب شناسی علمی در خصوص عوامل مؤثر بر شاخص تورم در استان را به انجام 

رسانده که اقدامات عملیاتی متناظر آنها تعریف شده و در دست پیگیری است.
مدیرکل هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان اضافه کرد: ماحصل این بررسی ها آن است 
که عمده دلیل نرخ تورم استان اصفهان موضوع مســکن و پس از آن موضوعاتی همچون اقلام 

پروتئینی، نرخ هتل و رستوران ها، خدمات حوزه حمل و نقل و حوزه بهداشت و درمان است.
شریفی خاطرنشان کرد: در حوزه مسکن، کارگروه ویژه ای تحت عنوان کارگروه تنظیم بازار املاک 
و مستغلات در حوزه مسکن و شهرســازی و با مدیریت عالی حوزه عمرانی استانداری اصفهان 
تشکیل شده اســت و با همکاری نهادهای نظارتی، تعزیراتی، اصناف و اداره کل راه و شهرسازی 
موضوع کنترل و ساماندهی اجاره بها پیگیری می شــود. وی ادامه داد: باتوجه به اینکه چالش 
اصلی نهضت ملی مســکن اصفهان تأمین زمین بود، با بررســی این موضوع در شورای مسکن 
اســتان و تصویب الحاق یک زمین ۸۵0 هکتاری به اصفهان در شورای برنامه ریزی استان، این 

مصوبه هم اینک در صف تأیید شورای عالی معماری و شهرسازی کشور قرار دارد.
مدیرکل هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری اصفهان اضافه کــرد: در بخش های دیگر مرتبط 
با شاخص های تورم اســتان مانند اقلام پروتئینی، حوزه بهداشــت و درمان و … نیز اقدامات 
 مؤثری شکل گرفته که با اقدامات زیرساختی در حوزه مســکن، امید می رود طی ماه های آتی 

شاهد کاهش چشمگیر نرخ تورم در استان اصفهان باشیم.

رکود، یقه بازار خاموش لوازم خانگی اصفهان را گرفته است

فروشنده های کوچک، قربانیان بزرگ!
بازار لوازم خانگی اصفهان در فصل داغ تابســتان ســرد و یخ زده است؛ 
خیابان حافظ به عنــوان یکی از مجراهای اصلی خریــد جهزیه و لوازم 
 منزل،دیگر بــه اندازه قبــل خریدار ندارد و فروشــنده هــا هم چندان 
راضی نیستند. به گزارش خبرنگار »بازار«؛ به گفته فروشندگان بازار حافظ، 
این قضیه نه به گرانی اجناس مربوط است و نه بالا رفتن دلار بلکه این بار 
 موضوع دیگری باعث شده که این بازار خلوت و سوت و کور باشد؛ یعنی 
فروشگاه های حجیم و بزرگی که باعث شده فروشندگان خرد دیگر نتوانند 
مثل قبل کاسبی کنند و در نتیجه چراغ بازار لوازم خانگی اصفهان کم سو 
شده اســت. نباید از نظر دور داریم که گرانی دلار و زدن برچسب گرانی بر 
روی لوازم خانگی از چند سال قبل وضعیت خرید و فروش لوازم خانگی 
را رو به افول برده بود؛ برندهایی که گاهی این قدر گران می شوند تا رونق 
 خرید را از دست بدهند و مشتریان خاص خود را می طلبند که این در مورد 
جنس های با تولید ایران به خوبی صدق می کنــد. گرچه همواره مردم 
به دنبال اجناسی می گردند که در عین داشتن قیمت مناسب خدمات 
پس از فروش هم داشــته باشــد اما وقتی گرانی یقه ایــن خیابان را 
 بگیرد، مغازه ها تقریباً ساکت و بی عبورند. وقتی قدم به خیابان حافظ 
می گذارم، ساعتی از بعدازظهر گذشته و خیابان ها پر شده از آدم و ماشین 
اما فروشگاه های این خیابان همچنان خالی از مشتریانی است که قرار 
است جهیزیه شان را دو برابر قیمت دو سه ماه پیش بخرند. اولین مغازه 
نمایندگی فروش یکی از لوازم خانگی های معــروف و اما گران را دارد، 
 مرد فروشــنده می گوید: این مارک از ابتدا ۱۵ درصد از ســایر مارک ها 
گران تر بوده اما در چند ماهه اخیر رشد بسیار بالایی یافته است. در این 
میان او از گسترش فروشــگاه های بزرگ لوازم خانگی گلایه مند است 
و می گوید مکان هایی که برای فروش لوازم خانگی ایجاد شــده باعث 
 شــده اند که مغازه دارانی که به شــکل خُرد خرید و فروش دارند دچار 

ضرر و زیان زیادی شوند.

فروشندگان خُرد چشم انتظار دختران دم بخت
اما در کنار گلایه فروشندگان، شهروندانی هم هستند که می گویند این 
فروشگاه ها کمک زیادی به آنها کرده و به واسطه اینکه این فروشگاه ها 
معمولًا اجناسشان را به شکل قسطی می دهند و مردم می توانند خرید 
بیشــتری بکنند. البته این گفته به درد کسانی می خورد که دستشان به 
 دهنشــان می رســد. این را خانمی می گوید که ترجیح می دهد در این 
گرانی ها قیمت پایین تر را انتخاب کند تا بتواند اقلام بیشتری را در سبد 
جهیزیه اش جا دهد. قیمت ها یکدفعه سر به فلک کشیده و متهم اصلی 
دلار است؛ در این میان فروشنده ها ککشان هم نمی گزد؛ آنها می گویند اگر 

خریدار هم نباشد جنس ها نه می گندد، نه از بین می رود بلکه در انبارها 
می ماند تا چند ماه دیگر باز با قیمت بالاتری فروخته شود.

علی یکی دیگر از فروشــندگان در بازار عمده فروشــان و واردکنندگان از 
عدم دریافت ارز دولتی و بروکراســی های پیچیده آن شاکی است و به 
»بازار« می گوید: هنوز هم باید دلار را با نــرخ آزاد خریداری کنیم و این 
صرفه اقتصادی ندارد که کالا را با قیمت سابق عرضه کنیم، حتی اگر خرید 
قبلی باشد. اما این هزینه ها کمر خانواده هایی که دختر دم بخت دارند 
را می شکند و آرزوهای چشم به راه پدر و مادرها را تبدیل به غم می کند؛ 
»سعادت« از کسانی است که این مقوله را از نزدیک لمس کرده است؛ او 
سه دختر دارد که هر کدامشان خواستگاران جورواجور دارند و یکی از آنها 
 در آستانه ازدواج است، گرهی به ابرو می اندازد آهی می کشد و به »بازار «

می گوید: پدر دخترانم یک کارمند ســاده اســت؛ از قدیم رسم بوده که 
خانواده دختر جهیزیه بدهند، نمی توانیم که دست خالی بفرستیمشان اما 

از کجا باید این هزینه های کمرشکن جهیزیه را تأمین کنیم؟!

رکودی که یقه بازار  را  گرفته است
پیچ خیابان حافظ را که طی کنی بسیاری مغازه ها از خلوت هم خلوت تر 
هستند. از اولین مغازه دار که می پرسی قیمت لوازم خانگی در این چند 
ماه چقدر تغییر کرده و یک خانــواده چقدر باید برای خرید یک جهیزیه 
بپردازد، می گوید: خرید جهیزیه کامل دیگر برای یک خانواده متوســط 
امکان پذیر نیست وقتی تمامی کالاهای ایرانی ۱00 درصد افزایش قیمت 
داشته اند دیگر مردم ترجیح می دهند از جهیزیه های سنگین بپرهیزند. 
گرچه اکنون بازار لوازم خانگی تنها با کســانی که مشــتریان همیشگی 
هستند و جهیزیه می خرند رونق دارد و گرنه در بازار به این علت که مردم 
منتظر کاهش قیمت ها هستند رکود زیادی مشاهده می شود؛ رکودی 
 که حالا باید در جیب های خالی مردم از آن سراغ گرفت که گاهی ترجیح 
می دهند عطای جنــس گارانتی دار با خدمات پــس از فروش آن را به 
لقایش ببخشند و سر از شهرهای مرزی ایران برای خرید لوازم خانگی 
دربیاورند تا جنس ارزان تری بخرند بدون اینکه خدماتی در پی آن باشد. 
تولیدکنندگان لوازم  خانگی اصفهان از تأمین مواد اولیه گرفته تا فروش 
تولیدات خود، با انواع مسائل دســت  و پنجه نرم می کنند، در این ارتباط 
رئیس اتحادیه لوازم  خانگی اصفهان در گفت و گو با »بازار« می گوید: این 
قشر با چالش های زیادی روبه رو هستند. وی در تشریح چالش های 
صنعت لوازم خانگی اظهار می کند: تولید کنندگان این روزها با مشکلات 
جدی اعم از نیروی انسانی، تأمین مواد اولیه و واردات روبه رو هستند و 
این موارد از چالش های اصلی این قشر به شمار می رود. علیرضا قندی، 

وابستگی کشــور به خارج را از عوامل اصلی دانسته و می گوید: بخشی 
از مواد اولیه تولید کنندگان باید از خارج از کشــور وارد شود و این مسئله 
با توجه به نوســانات دلار برای این قشر گران تمام می شود. وی از دیگر 
مشکلات این قشر را حضور فروشگاه های بزرگ مانند سرای ایرانی و شهر 
فرش در سال های اخیر دانست و تصریح کرد: این فروشگاه ها عملًا بازار 

لوازم  خانگی راکد کرده اند و این بازار دیگر رونق ندارد.

فروشنده های کوچک، قربانیان بزرگ
به گفته رئیس اتحادیه لوازم  خانگی اصفهان یکی از دلایل اصلی این رکود 
خرید مردم به صورت اقساطی است چراکه قدرت خرید به صورت نقدی 
را ندارند و همکاران زیرمجموعه ما فروش اقساطی را نمی توانند به صورت 
گسترده انجام دهند و همین مشکلات جدی را ایجاد کرده است. قندی 
تأکید می کند: در حال حاضر فروش داخلی ما با توجه به اینکه انگیزه ای 
برای خرید مصرف  کننده وجود ندارد و دلیل دیگر اینکه قیمت کالاها بسیار 
افزایش پیدا کرده، با رکود مواجه اســت، این در حالی است که کالاهای 
مشابه خارجی با قیمت مناسب  تری در بازار کم  و بیش وجود دارد که در 
این صورت مصرف کنندگان راغب هستند محصول با یک برند خارجی را 
تهیه کنند؛ حتی اگر فاقد گارانتی نیز باشد. وی اضافه می کند: باید به این 
نکته توجه کنیم که کالای باکیفیت داخلی اگر قیمت مناسبی داشته باشد، 
مصرف کنندگان برای حمایت از تولید داخل نیز کالای ایرانی خریداری 
می کنند. رئیس اتحادیه لوازم  خانگی اصفهان تصریح می کند: در حال 
حاضر نزدیک به ۱۵00فروشنده لوازم خانگی فقط در اصفهان وجود دارد 
که اگر این تعداد برای هر فروشگاه ۵ تا ۱0 نفر باشد، فروشندگان زیادی 
هســتند که با فروش کالا امرار معاش می کنند. به عقیده وی با توجه به 
 این حجم از اشــتغالزایی، نباید به  یک  باره بازار سنتی خودمان را فدای 
فروشــگاه  های بزرگ کنیم. تا این زمان دســتورالعملی در زمینه نحوه 
واردات لوازم خانگی با شرایط جدید قیمت گذاری دلار اعلام نشده است 
این در حالی است که لوازم خانگی کوچک هنوز نیازمند واردات است و 
به نظر می رسد که در شرایط فعلی با ورود لوازم خانگی می توانیم رقابت 
بهتری بین تولید کنندگان ایرانی ایجاد کنیم تا جایی که خریداران دیگر 

رغبت به خرید کالای خارجی نداشته باشند.

طبق آمار وزارت نیرو سالانه ۸0 میلیارد متر مکعب 
آب در بخش کشاورزی مصرف می شود، درحالی 
که معاونت آب و خاک وزارت جهاد اذعان می کند 
که طبق ارزیابی های صورت گرفته حداکثر مصرف 
آب تجدیدپذیــر در بخش کشــاورزی 70میلیارد 
مترمکعب است. درسند ملی امنیت غذایی کشور 
۲۲۱ اقدام برای وزارت جهاد کشاورزی در نظر گرفته 
شده اســت که در حوزه آب کشــاورزی، افزایش 
بهره وری آب و راندمان آبیاری، کاهش کل مصرف 
آب کشــاورزی و افزایــش میزان برخــورداری از 
ســامانه های نوین آبیاری از جمله تکالیفی است 
که برعهده این معاونت است. براین اساس در سند 
ملی امنیت غذایی، اجرای ســالانه ۵00 هزار هکتار 
ســامانه های نوین آبیاری، افزایــش بهره وری آب 
از ۱.۳۹ به ۲.۶ کیلوگرم ماده خشک بر مترمکعب، 
افزایش راندمان آبیــاری از ۴۵ درصد به ۶0 درصد، 
کاهش کل آب مصرفــی در بخش کشــاورزی از 
۸۱میلیارد مترمکعب به ۵۱ میلیــارد مترمکعب به 

عنوان تکلیف وزارت جهاد کشــاورزی تا پایان سال 
۱۴۱۱ آمده اســت. بنابر آمار اعلامــی وزارت نیرو، 
بخش کشاورزی با مصرف ســالانه ۸0 میلیارد متر 
مکعب آب بزرگ ترین مصرف کننده آب در کشــور 
است، درحالی که معاونت آب و خاک وزارت جهاد 
این رقم را قبول ندارد و حداکثر مصرف را 70 میلیارد 
مترمکعب اعــلام می کند، بدین منظــور همواره بر 
تحویل آب حجمی تأکید دارد. با توجه به تغییرات 
اقلیمی و کاهش منابع آبــی و هدفگذاری کاهش 
۱۸ میلیارد متر مکعــب آب در برنامه هفتم، اجرای 
سامانه های نوین آبیاری تا حدودی می تواند مرهم 
این بحران باشــد که انتظار می رود طبق قانون ۸۵ 
درصد یارانه بلاعــوض در اختیار بهره بــرداران قرار 
بگیرد. در همین راســتا معــاون آب و خاک وزارت 
جهاد کشاورزی گفت: در برنامه هفتم مقرر شده در 
راستای تداوم اجرای سیستم آبیاری نوین سالانه 
۲00 هزار هکتار سامانه های آبیاری تحت فشار و ۱۵0 
هزار هکتار آبیاری زیر ســطحی در کشور اجرا شود. 

صفدر نیازی افــزود: کل اراضی آبی کشــورحدود 
۸میلیون هکتار بوده که در جهت افزایش بهره وری 
آب و مدیریت مصرف آن تاکنون ۳ میلیون هکتار آن 
مجهز به سامانه نوین آبیاری شده است. وی گفت: 
اجرای طرح سیستم آبیاری نوین یکی از اقدامات 
بســیار مهم برای مقابله با بحران کاهش منابع آبی 
کشــور اســت و به عبارتی اجــرای اقداماتی نظیر 
تجهیز و نوسازی شــبکه های آبرسانی و تأمین آب 
و تکمیل شــبکه آبیاری راهکاری مهم برای کاهش 

این بحران است.
فریبرز عباســی، مجری طرح ســامانه های نوین 
آبیاری گفت: امسال۲000میلیاردتومان اعتبار برای 
ســامانه های نوین آبیاری داریم که از ابتدای سال 
تاکنون 7000هکتار توسعه انواع سامانه ها را در کشور 
داشتیم. درحالی که اعتباری تخصیص نیافته است 
و این سطح توسعه سامانه از طریق مشارکت مردم 
و سایر ظرفیت ها همچون ستاد فرمان امام)ره( و 

بنیاد برکت بوده است.

مصرف سالانه ۷۰ میلیارد مترمکعب آب در بخش کشاورزی

خبر روز

مدیرکل دفتر ایمنی و ترافیک سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای:

برخی شرکت های حمل و نقل کوتاهی می کنند

مدیرکل دفتر ایمنی و ترافیک سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای گفت: دلیل اصلی تصادفات 
اتوبوس های داخلی حامل زائران کربلا، خستگی و خواب آلودگی رانندگان و در اتوبوس های خارجی، 
نقص فنی اتوبوس بوده است. به گزارش »ایســنا«، در روزهای اخیر خبرهایی در خصوص سوانح 
اتوبوسی زائران کربلا در کشور منتشر شده است که متأسفانه در بعضی از این سوانح عده ای از زائران 

فوت و عده ای دیگر نیز مصدوم و روانه مراکز درمانی شده اند.
بنا بر گفته مسئولان مربوطه، برخی از این حوادث ناشی از نقص فنی اتوبوس های حامل زائران و 

برخی نیز مربوط به خستگی و خوب آلودگی رانندگان است.
مدیر دفتر ترانزیت بین المللی سازمان راهداری چندی پیش به »ایسنا« گفته بود که کنترل سلامت 
فنی اتوبوس های خارجی که وارد کشور می شوند بر عهده شرکت  اعزام کننده از مبدأ است و ارتباطی 
به سازمان راهداری ندارد و سازمان راهداری کشور طبق قانون فقط پروانه تردد برای این اتوبوس ها 

صادر می کند تا مسیر مجاز تردد مشخص شود.
 فرهاد مهریاری، مدیرکل دفتر ایمنی و ترافیک ســازمان راهداری و حمل ونقــل جاده ای نیز  در 
گفت وگو با »ایسنا« در پاسخ به چرایی این حوادث با بیان اینکه امسال سانحه اتوبوسی زائران کربلا 
کمتر از سال گذشته بوده است، گفت: سوانح اخیری که برای اتوبوس خارجی در کشور ما رخ داده 
است به دلیل نقص فنی این وسایل نقلیه بوده که باید توسط شرکت اعزام کننده پیش از آغاز سفر 

سلامت اتوبوس ها بررسی می شد.

حوادث اتوبوسی ما به دلیل خواب آلودگی رانندگان بود؛ نه نقص فنی
وی افزود: در خصوص اتوبوس های ایرانی نیز بیشــتر حوادث ناشی از خستگی و خواب آلودگی 

راننده ها بود و ارتباطی به نقص فنی اتوبوس ندارد.
مدیرکل دفتر ایمنی و ترافیک ســازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای تصریح کرد: ساعت کاری 
و ساعت استراحت رانندگان مشخص است و شــرکت های حمل و نقلی باید مدیریت لازم برای 

بر استراحت کافی رانندگان داشته باشند که متأسفانه برخی از آنها در این زمینه کوتاهی می کنند.
وی در ادامه گفت: سازمان راهداری نیز در ترمینال ها و پایانه ها مکان هایی برای استراحت تعبیه 

کرده است و رانندگان باید حتماً بعد از چندساعت رانندگی استراحت کنند.
مهریاری در ادامه گفت: ناوگان اتوبوسی ما نقص فنی ندارد و کنترل های لازم در این بخش انجام 
می شود. همچنین مدیران فنی شرکت ها نیز  مجهز به سامانه ای شده اند که قبل از حرکت وسایل 

نقلیه کنترل های لازم را انجام دهند.
مدیرکل دفتر ایمنی و ترافیک سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای در پایان گفت:راننده خسته و 
خواب آلود در مواجهه با خطرات احتمالی در رانندگی  نمی تواند عکس العمل به موقع  از خود نشان 

دهد و دچار حادثه یا تصادف گاهی جبران ناپذیری می شود.

خبر

با مسئولان

مرز مهران در استان ایلام با عبور یک میلیون و 7۳۶ هزار و ۴0۳ زائر و استان 
تهران با عزیمت ۵۵۴ هزار و ۲0۸ زائر، پرترددترین مرز و پر اعزام ترین استان در 
اربعین ۱۴0۳ ثبت شدند. زائران اربعین حسینی امسال با توجه به آماده سازی 
زیرساخت های تردد مرز های خروجی در شلمچه، چذابه، مهران، خسروی، 
باشماق و تمرچین و نیز مرز یک دریایی در خرمشهر به بصره و مرز هوایی به 
مقصد نجف و بغداد، توانستند برای شرکت در راهپیمایی اربعین حسینی راهی 

عتبات عالیات شوند.

مرز مهران بیشترین تردد زائران
مهران فرشید، مدیرکل فناوری و اطلاعات سازمان حج و زیارت اظهار کرد: مرز 
مهران در استان ایلام با عبور یک میلیون و 7۳۶ هزار و ۴0۳ زائر برابر با ۵۹درصد 
کل آمار خروجی های ثبت شده در سامانه سماح، بالاترین تردد زائران اربعین 
۱۴0۳ را به خود اختصاص داد؛ پس از مرز مهران، مرز شلمچه با ۶۳۳ هزار و 
۳0۶ زائر با بیش از ۲۱ درصد از کل آمار خروجی در جایگاه دوم و مرز تمرچین با 
۳۵0 نفر خروجی کمترین آمار تردد را دارا هستند. وی اظهار کرد: از ابتدای ماه 
محرم تا روز اربعین، ۲ میلیون و ۹۸۹ هزار و ۸۹۴ نفر در سامانه سماح ثبت نام 
کرده اند که از این تعداد ۲ میلیون و ۹۱۲ هزار و ۳۴۱ نفر واریز وجه خود را به طور 
کامل به انجام رسانده اند. از این تعداد ۲ میلیون و ۳ هزار و ۴7۹ نفر در قالب 

اعزام گروهی ثبت نام کرده و راهی عتبات عالیات شده اند.

تهران در صدر اعزام بیشترین زائران اربعین
فرشید به آمار تفکیک استانی زائران اشــاره کرد و گفت: استان تهران با ۵۵۴ 
هزار و ۲0۸ زائر به عنوان بالاترین آمار به ثبت رسیده اعزام هاست و پس از آن 

استان خوزســتان با ۳0۳ هزار و ۵۱۵ زائر و خراسان رضوی ۲۶۲ هزار و ۴۵۵ 
زائر و استان اصفهان با ۲۳۴ و 7۸۱ زائر و استان فارس ۱۶۹ هزار و ۶۵۶ زائر در 
رتبه های دوم تا پنجم اعزام زائر قرار گرفته اند، این در حالی اســت که استان 
کردستان با ۱۲ هزار و ۹۲ زائر در آخرین رده اســتانی به عنوان کمترین تعداد 

اعزام زائر در سامانه سماح به ثبت رسیده است.

عزیمت حدود ۳۶ هزار  زائر بالای ۹۰ سال به کربلا
فرشــید اظهار کرد: از مجموع اعزام ها یک میلیــون و ۳۶۳ هزار و ۸۹۲ نفر با 
وســیله نقلیه عمومی اتوبوس، یک میلیون و ۱۳۵ هزار و ۴۶7 نفر با وسیله 
نقلیه شخصی، ۱۳0 هزار و ۸۲۱ نفر با پرواز و بقیه با تاکسی، قطار و مینی بوس 

راهی مرز های خروجی شده اند.
مدیرکل فناوری و اطلاعات ســازمان حج و زیارت گفــت: از مجموع زائران 
اعزامی، ۹۶7 هزار و ۶۶۳ زائر در گروه ســنی ۳0 تا ۴0 سال و ۳۵ هزار و ۹۹۴ 
زائر در گروه سنی بالای ۹0 ســال برای حضور در آیین اربعین حسینی راهی 

عتبات عالیات شدند.

آمار اربعین؛ از  زائران ۹۰ ساله تا مرز  پُر تردد
 چشم انتظاری یک میلیون 

متقاضی نهضت ملی 
مسکن برای دریافت زمین 

با هزینه صفر
عضو انجمن انبوه ســازان مسکن گفت: یک 
میلیون متقاضی نهضت ملی مسکن از دولت 
چهاردهم انتظــار دارند که زمیــن رایگان را تا 
پایان سال به آنها اختصاص دهند. تخصیص 
زمین رایگان به متقاضیــان یکی از اقدامات 
گسترده توســط دولت ســیزدهم در  حوزه 
مسکن  بود که این اقدام توانست بخش عمده 
ای از نیازهای مســکن متقاضیان را پاســخ 
دهد. در حال حاضر ۲میلیون و ۶00 هزار پروژه 
نهضت ملی مسکن در کشور در حال ساخت 
اســت و حدود یک میلیون واحد مسکونی 
دیگر هم باید توسط دولت ساخته شود که به 
گفته بسیاری از کارشناسان برای تسریع در 
روند ساخت این  واحدها دولت باید اقدام به 
تأمین زمین با هزینه صفر درصد کند تا بخشی 
از نیازهای مسکنی کشور پاسخ داده شود . در 
همین زمینه متقی کارشناس سیاست گذاری 
مسکن در گفت وگو با »باشــگاه خبرنگاران 
جوان« با بیان اینکــه دولت چهاردهم و وزیر 
راه و شهرســازی باید سیاســت های برنامه 
هفتم در خصوص بخش مسکن را دنبال کند 
و سیاســت تخصیص زمین با قیمت صفر را 
ادامه دهد گفت: رونق تولید مســکن یکی از 
مهم ترین برنامه های دولت ســیزدهم بود 
که با توجه بــه قانون جهش تولید مســکن 
توانست آن را به خوبی اجرا کند بنابراین باید 
همین سیاست را دولت چهاردهم  ادامه دهد 
تا نیازهای مسکنی کشــور پاسخ داده شود . 
وی افزود: طبق قانون جهش تولید مســکن 
باید ســالانه یک میلیون واحد مسکونی در 
کشور ساخته شــود که بخشی از نیاز از طریق 
تخصیص زمین  تأمین شود . دولت باید برای 
تأمین زمین و تســهیلات برنامه ریزی کند. 
متقی با بیان اینکه دهک های پایین جامعه 
در حال حاضر توان تأمین پرداخت اقســاط 
مسکن را ندارند، بنابراین طبق یکی از بندهای 
قانون جهش تولید مسکن باید زمین رایگان در 

اختیار این دهک ها قرار داده شود.

چهارشنبه  ۷ شهریور ۱۴۰۳ / ۲۳ صفر ۱۴۴۶ / ۲۸ آگوست  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۶۵

گزارش ویژه

اقتصاد
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مســاجد تاریخی ایران با معماری ویــژه و تزیینات کاشــی کاری زیبا، از 
ارزشمندترین آثار فرهنگی جهان است و بر این اساس تلاش ها برای ثبت 
جهانی این مساجد در جریان اســت تا این میراث بی نظیر حفظ و معرفی 

شده و به تقویت هویت فرهنگی و جذب گردشگران کمک کند.
به گزارش »ایمنا«، مســاجد تاریخــی ایران با معمــاری منحصربه فرد و 
تزیینات کاشی کاری زیبا در آســتانه ثبت جهانی قرار دارند؛ این اقدام که 
با تلاش های گسترده ای در حال پیگیری است، می تواند جایگاه این آثار 

فرهنگی را در سطح جهانی مستحکم تر کند.
ثبت جهانی مساجد، علاوه بر حفظ و معرفی بهتر این شاهکارهای معماری 
به تقویت هویت فرهنگی ایران و جذب بیشــتر گردشگران کمک شایانی 
خواهد کرد و در این مســیر اصفهان که به نام شــهر گنبدهــای فیروزه ای 
شناخته می شود، فرصتی مثال زدنی برای این امر است؛ بر همین اساس و 
با توجه به اهمیت موضوع ثبت جهانی مساجد با شهرام امیری، کارشناس 
میراث فرهنگــی و گردشــگری و ســخنگوی اداره کل میــراث فرهنگی 
گردشگری استان اصفهان به گفت وگو نشستیم؛ در این مصاحبه، چالش ها 
و فرصت های پیش رو در این مســیر و اهمیت همکاری های بین المللی و 

مردمی برای تحقق این هدف بزرگ مورد بررسی قرار گرفته است.

آیا با نهادهای بین المللی برای ثبت جهانی و حفاظت از مساجد اصفهان 
همکاری شده است؟

هر کشوری شــیوه خاصی برای ثبت آثار تاریخی دارد، این شیوه ها به طور 
معمول شامل ثبت زنجیره ای آثار مشترک میان چند کشور است و در ایران، 
این روش در زمینه باغ های تاریخی، قنات ها و بعضی کاروان سراها طی دو 

دهه گذشته به خوبی جواب داده است. 
به عنوان مثال، پروژه ثبت جهانی کاروانســراها به صورت زنجیره ای موفق 
بود؛ در حال حاضر، تنها یک مســجد در جهان به ثبت جهانی رســیده که 
آن هم مســجد جامع عتیق در اصفهان است، البته مســجد ایاصوفیه در 
استانبول نیز به ثبت جهانی رسیده اســت، اما به دلیل اینکه زمان پیش از 
اسلام بوده و تبدیل کلیسا به مسجد در دوران عثمانی انجام شده، شرایط 
خاصی دارد، اما مسجد جامع عتیق اصفهان از ابتدا به عنوان مسجد ساخته 

شده است. 
پروژه ثبت جهانی مساجد از سال گذشته آغاز شده، ایران نیز یکی از مراکز 
اصلی تمدن اسلامی اســت و تنها سه مســجد جامع تاریخی در اصفهان 
وجود دارد از جمله: عتیق، اردســتان و نایین و یک مسجد در دامغان 

قرار دارد، در این راستا ما در حال برنامه ریزی هستیم و امیدواریم با رعایت 
استانداردها، سهم خوبی در بخش ثبت جهانی مساجد داشته باشیم.

به نظر شما چرا ثبت جهانی مســاجد ایرانی اهمیت دارد و چه تأثیری بر 
فرهنگ و هویت ملی ما خواهد داشت؟

ایران یکی از معدود کشــورهایی است که تمدن اســلامی را به طور جدی 
پذیرفت و نقش بسزایی در شــکل گیری آن ایفا کرد؛ حتی پیش از اسلام 
هم ایران تمدن و هنر بسیار غنی ای داشــت و این نقش در دوران اسلامی 
نیز ادامه پیدا کرد و ایرانیان با ساخت مســاجد چهار ایوانی و آثار معماری 
منحصربه فرد، ســهم عمده ای و قابل توجه ای در معرفی تمدن اسلامی به 
جهان داشــتند، از جمله مسجد امام)ره(، مســجد حکیم و مسجد عتیق 
نمونه بارز این مساجد هستند که می توانیم این سیر را از حدود دو هزار سال 
پیش مشاهده کنیم؛ در واقع مســاجد ایرانی علاوه بر اینکه معرف فرهنگ 

و تمدن ایرانی هستند، همچنین معرف کل تمدن اسلامی نیز هستند.

چه چالش هایی در مسیر ثبت جهانی مســاجد ایرانی وجود دارد و چگونه 
می توان این چالش ها را برطرف کرد؟

هنوز جزئیات دقیقــی از روند ثبت جهانی به ما اطلاع داده نشــده، اما همکاری ها و 
موافقت های اولیه با نهادهای بین المللی انجام شده اســت، از این رو امیدواریم با 
حمایت های بیشتر و تهیه پرونده های قوی تر، این مساجد به زودی ثبت جهانی شوند.
در کنار ثبت جهانی، یکی از عناصر تأثیرگذار در حفظ این میراث ماندگار مردم هستند؛ 
بر این اساس جامعه محلی چگونه می تواند در حفظ و نگهداری مساجد تاریخی نقش 

داشته باشد؟
نقش مردم بسیار کلیدی است؛ مساجد از گذشــته تا امروز با زندگی مردم عجین 
بوده اند و مردم باید به عنوان مالکان اصلی و حافظان این میراث عمل کنند؛ این ارتباط 
و پیوند با اقشار مختلف جامعه می تواند به مدیریت بهتر و حفاظت از مساجد تاریخی 
کمک کند، اما این به معنــای کوتاهی دولت از وظایف خود نیســت و حفاظت از آن 

بحثی همگانی است.

ثبت جهانی مساجد چه تأثیری بر صنعت گردشگری و جذب توریسم خواهد 
داشت؟

ثبت جهانی مساجد می تواند تأثیر بســیار مثبتی بر صنعت گردشگری داشته 
باشد، در واقع معرفی این مساجد به عنوان آثار جهانی می تواند ایران را در سطح 

بین المللی مطرح کند و گردشگران بیشتری را به کشور جذب کند.
به نظر شما آینده مساجد تاریخی ایرانی در زمینه ثبت جهانی چگونه خواهد 

بود و چه اقداماتی باید انجام دهیم؟
با توجه به اهمیــت و جایگاه مســاجد تاریخی ایران در تمدن اســلامی، اگر 
پرونده های قوی و مناسبی تهیه کنیم و همکاری های لازم را داشته باشیم، آینده 
خوبی در انتظار این مساجد اســت، ما باید تلاش کنیم تا این مساجد به عنوان 

بخشی از میراث جهانی شناخته شوند و در حفظ و معرفی آنها کوشا باشیم.
شما چه پیشــنهادی برای افزایش آگاهی عمومی درباره اهمیت مساجد 

تاریخی دارید؟
افزایش آگاهی عمومی نیازمند همکاری همه نهادهای ذی ربط، از رســانه ها 
گرفته تا سازمان های مردم نهاد و آموزشی، رسانه های اجتماعی است، ما باید 
ارزش های فرهنگی و تاریخی خود را به مردم آموزش دهیم تا آنها بتوانند نقش 

خود را در حفاظت از این آثار ایفا کنند.
آیا می توان مســاجد ایرانی را با مساجد دیگر کشــورها مقایسه کرد؟ چه 

ویژگی هایی آنها را متمایز می کند؟
در سبک معماری و تزیینات این مساجد تفاوت دارد؛ ایران کشوری است که 
فرهنگ و تمدن خود را در مواجه با اسلام در اختیار آن گذاشته و به غنی تر شدن 
آن کمک کرده است، اصفهان در معماری جز استان های پیشرو در جهان اسلام 
اســت و به عنوان مثال گنبد مســجد امام )ره( بزرگ ترین گنبد کاشی تاریخ 
جهان است، شبستان های مســجد جامع عتیق که هیچ کدام از آنها مانند هم 
نیستند، مسجد آقا بزرگ کاشان که دارای سه طبقه است و کاج یکی از برترین 

معماری های جهان متعلق به ایران است.
به نظر شما آینده روند ثبت جهانی مساجد تاریخی ایرانی چگونه خواهد بود 

و چه اقداماتی باید انجام شود؟
در میان ۵۷ کشور، ما در زمینه های مختلف از جمله شالوده و کالبد معماری و 
نیز تزئینات معماری سنتی و اصیل ایرانی توانایی های زیادی داریم، به واسطه 
پیش زمینه و تجربه ای که داریم، قادر خواهیم بود با تلاش فراوان، پرونده ای 
جامع و قدرتمند تهیه کنیم، از این رو امیدواریم که با این اقدام، بخشــی قابل 
توجه از فرهنگ خود را به جهانیان معرفی کرده و نقش مهمی در حوزه فرهنگی 

اسلامی ایفا کنیم.

معاون محیط زیست انســانی اداره کل حفاظت محیط زیست فارس گفت: با 
حفر چاه های متعدد و برداشت بی رویه آب در اطراف و حوزه دشت مرودشت، 
در محور تخت جمشید شــاهد فرونشســت زمین بودیم و نقش رستم نیز در 

معرض این خطر قرار دارد. 
قاسم نهاوندی در گفت وگو با »ایسنا« در خصوص فرو نشست زمین در محور 
تخت جمشــید با بیان اینکه تخت جمشــید یک اثر تاریخی فرا ملی و جهانی 
است، گفت: آن زمان هخامنشیان نقطه ای را برای احداث بنای تخت جمشید 
انتخاب کردند که تا آن زمان زلزله ای رخ نداده بــود. اما به دلیل حفر چاه های 
متعدد و برداشت بی رویه آب در اطراف و حوزه دشت مرودشت، در این محور 
شاهد فرونشســت بودیم. وی اظهار کرد: ســفره های آب زیرزمینی محدوده 
وسیعی را در بر می گیرد که با کاهش آب آنها نقش رستم هم در معرض خطر 

قرار می گیرد. با بررسی دانشگاه شــیراز این اتفاق در کشور به ویژه در فارس و 
دشت های ممنوعه زیاد اتفاق افتاده که البته هشدار و زنگ خطر است. اثر تخت 
جمشید در یک نقطه خاص ساخته شده است و ما امروز زلزله خاموش را به آن 
تحمیل می کنیم. نهاوندی با بیان اینکه بحران آب کل جهان را در بر گرفته است 
و ایران از این جریان مستثنی نیســت، گفت: بخش اعظم ایران این بحران را 
تجربه می کنند و فرونشســت که به نوعی زلزله کامل است می تواند در نقاطی 
که سفره های زیرزمینی کم آب می شود، اتفاق بیفتد. وی دلیل ایجاد چاله ۸۰ 

متری در شهر ایج استهبان را دست اندازی انسان به طبیعت و برداشت بی رویه 
آب قابل مصرف چاه، دانست و افزود: متأســفانه عدم توجه اصولی به الگوی 
مصرف آب در بخش کشــاورزی و صنعت باعث برداشــت بی رویه آب از چاه 
می شود و این برداشت بی رویه باعث ایجاد فرو چاله و فرونشست می شود. 

معاون محیط زیست انســانی اداره کل حفاظت محیط زیست فارس با بیان 
اینکه امیدواریم سال جاری بارش به گونه ای باشد که سطح آب های زیر زمینی 
افزایش پیدا کند، اظهار کرد: باید از میزان آب موجود اســتفاده مطلوب، بهینه 

و درست شود و در دشــت های ممنوعه از اســتقرار واحدهای صنعتی آب بر و 
حفر چاه های عمیق و برداشت آب جلوگیری شــود. وی ادامه داد: طرح های 
آبخیزداری و آبخوان داری می تواند به نوعی در کاهش مصرف آب تأثیر مثبت 
بگذارد عــلاوه بر این اســتفاده از فاضلاب ها یا پس آب های تصفیه شــده در 
محیط های پذیرنده در حد استاندارد از کارهایی است که می توان به آن توجه 

کرد. 
نهاوندی، الگوی کشــت مناســب و ترجیحاً استفاده از کشــت های کم آب بر 
در جاه هایی که میــزان آب کم اســت را توصیه کرد و افزود: لازم اســت همه 
دستگاه های مربوطه، آحاد مردم و مسئولان دست به دست هم دهند و کمک 
کنند تا این مشکل از حالت بحران خارج شــود و در آینده شاهد افزایش فرو 

نشست نباشیم.

معاون محیط زیست انسانی اداره کل حفاظت محیط زیست فارس:

برداشت بی رویه آب چاه؛ دلیل فرو نشست زمین در محور تخت جمشید

چهارشنبه  ۷ شهریور ۱۴۰۳ / ۲۳ صفر ۱۴۴۶ / ۲۸ آگوست  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۶۵

 اما و اگرهای مسیر ثبت جهانی مساجد

اصفهان شهر پرچم دار مساجد جهانی

مفاد آراء
6/39 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه اجرايي قانون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر آراء صادره هيئت موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
 فاقد سند رسمي مســتقر در واحد ثبتي شهرســتان لنجان تصرفات مالکانه و بلامعارض 
متقاضي ذيل محرز گرديده اســت. لــذا مشــخصات متقاضي واملاک مــورد تقاضا 
به شــرح زير به منظور اطلاع عمــوم در دو نوبت بــه فاصلــه 15 روز در روزنامه هاي 
تعيين شــده توســط اداره فرهنگ و ارشاد اســلامي لنجان آگهي ميشــود در صورتي 
که اشــخاص نســبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشــته باشــند، مي 
توانند از تاريخ انتشــار اولين آگهي به مدت 2 مــاه اعتراض خود را به اداره ثبت اســناد 
و املاک لنجان تســليم و پــس از اخذ رســيد، ظرف مدت يــک ماه از تاريخ تســليم 
اعتراض، دادخواســت خود را به مرجع قضايــي تقديم نمايند. بديهي اســت در صورت 
 انقضــاي مدت مذکــور و عدم وصول اعتــراض، طبق مقــررات ســند مالکيت صادر

خواهد شد. 
1- راي شماره 140360302015000308 مورخ 1403/05/10  آقای اکبر عباسی فرزند 
ابراهيم نسبت به شش دانگ  يکباب خانه  به مساحت 160/90  متر مربع مفروز از پلاک  
107- اصلي واقع در زرين شهر بخش 9 ثبت اصفهان مع الواسطه خريداري شده از مالک 

رسمی ابوالفتح قهرمان
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/05/23                        

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/07
م الف: 1765117   مصطفي شمسي- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک لنجان

مفاد آراء
6/40 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه اجرايي قانون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابــر آراء صادره هيئــت موضــوع قانون تعييــن تکليــف وضعيت ثبتــي اراضي و 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي شهرســتان لنجان تصرفات مالکانه 
 و بلامعــارض متقاضي ذيل محرز گرديده اســت. لــذا مشــخصات متقاضي واملاک

 مورد تقاضا به شــرح زيــر به منظور اطــلاع عمــوم در دو نوبت به فاصلــه 15 روز در 
روزنامه هاي تعيين شــده توسط اداره فرهنگ و ارشاد اســلامي لنجان آگهي ميشود در 
 صورتي که اشــخاص نســبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند،

 مي توانند از تاريخ انتشــار اوليــن آگهي به مدت 2 مــاه اعتراض خود را بــه اداره ثبت 
اسناد و املاک لنجان تســليم و پس از اخذ رســيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض، دادخواســت خود را به مرجع قضايــي تقديم نمايند. بديهي اســت در صورت 
 انقضــاي مدت مذکــور و عدم وصول اعتــراض، طبق مقــررات ســند مالکيت صادر

خواهد شد. 
1- راي شماره 140360302015000307 مورخ 1403/05/10  آقای اکبر عباسی فرزند 
ابراهيم نسبت به شش دانگ  يکباب خانه  به مساحت 189/88  متر مربع مفروز از پلاک  
107- اصلي واقع در زرين شهر بخش 9 ثبت اصفهان مع الواسطه خريداري شده از مالک 

رسمی ابوالفتح قهرمان

تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/05/23                        
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/07

م الف: 1765101   مصطفي شمسي- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک لنجان
مفاد آراء

6/41 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه اجرايي قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر آراء صادره هيئت موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي مستقر در واحد ثبتي شهرستان لنجان تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضي 
ذيل محرز گرديده است. لذا مشخصات متقاضي واملاک مورد تقاضا به شرح زير به منظور 
اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز در روزنامه هاي تعيين شــده توسط اداره فرهنگ 
و ارشاد اسلامي لنجان آگهي ميشود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت 
متقاضي اعتراضي داشته باشند، مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت 2 ماه اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد و املاک لنجان تســليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه 
از تاريخ تســليم اعتراض، دادخواســت خود را به مرجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است 
 در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض، طبق مقررات ســند مالکيت صادر

خواهد شد. 
1- راي شماره 140360302015000300 مورخ 1403/05/10 خانم ترانه عباسی باغبادرانی 
فرزند عباسقلی نسبت به يک سهم مشاع از نه سهم شش دانگ  يکباب ساختمان  به مساحت 
19/06  متر مربع مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شهر بخش 9 ثبت اصفهان مع 

الواسطه خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان
2- راي شــماره 140360302015000301 مورخ 1403/05/10 آقای داريوش عباسی 
باغبادرانی فرزند عباسقلی نسبت به دو سهم مشاع از نه سهم شش دانگ  يکباب ساختمان  
به مساحت 19/06  متر مربع مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شهر بخش 9 ثبت 

اصفهان مع الواسطه خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان
3- راي شماره 140360302015000302 مورخ 1403/05/10 آقای محمد داود عباسی 
باغبادرانی فرزند عباسقلی نسبت به دو سهم مشاع از نه سهم شش دانگ  يکباب ساختمان  
به مساحت 19/06  متر مربع مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شهر بخش 9 ثبت 

اصفهان مع الواسطه خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان
4- راي شماره 140360302015000303 مورخ 1403/05/10 آقای محمد داور عباسی 
باغبادرانی فرزند عباسقلی نسبت به دو سهم مشاع از نه سهم شش دانگ  يکباب ساختمان  
به مساحت 19/06  متر مربع مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شهر بخش 9 ثبت 

اصفهان مع الواسطه خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان
5- راي شــماره 140360302015000304 مورخ 1403/05/10 خانم مژگان عباســی 
باغبادرانی فرزند عباسقلی نسبت به يک سهم مشاع از نه سهم شش دانگ  يکباب ساختمان  
به مساحت 19/06  متر مربع مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شهر بخش 9 ثبت 

اصفهان مع الواسطه خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان
6- راي شــماره 140360302015000305 مورخ 1403/05/10 خانم افســانه عباسی 
باغبادرانی فرزند عباسقلی نسبت به يک سهم مشاع از نه سهم شش دانگ  يکباب ساختمان  
به مساحت 19/06  متر مربع مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شهر بخش 9 ثبت 

اصفهان مع الواسطه خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/05/23                        

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/07
م الف: 1765507   مصطفي شمسي- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک لنجان

مفاد آراء
6/42 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی و 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140260302034004116 مورخ 1402/3/23 هيات اول موضوع قانون 
تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک کاشــان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم سيد حسين هاشمی 
فرزند سيد اسداله بشماره شناســنامه 11923 صادره از قم در ششدانگ يک باب ساختمان 
به مساحت 120 متر مربع مفروز از پلاک 2006 فرعی از 15 اصلی واقع در بخش 2 کاشان 

محرز گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند ميتوانند از تاريخ انتشار 
اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت 
يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی 
اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت 

صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/5/23                                    

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/6/7        
م الف: 1767135 محمدعلی ناظمی اشنی رئيس ثبت اسناد و املاک کاشان

فقدان سند مالکیت
6/43 شماره نامه: 140385602025006803- 1403/05/28 نظر به اينکه آقای کريم  حاج 
هاشم  خانی فرزند عبدالجواد و خانم اشرف مدنی لنبانی فرزند سيد علی با  تسليم چهار برگ 
استشهاديه شهود شماره 8934 و 8935  مورخ 1403/4/23- دفتر خانه 431 اصفهان مدعی 
مفقود شدن سند مالکيت 6 سهم از 360 سهم  ششدانگ مورد ثبت صفحه 420  دفتر 498 
به شماره چاپی 025633 و 12 سهم مشــاع از 360 سهم ششدانگ مورد ثبت صفحه 560 
دفتر 124 به شماره چاپی 025632 پلاک ثبتی شماره 85 فرعی از 4 اصلی  واقع در بخش 
14 ثبت اصفهان که صادر و تسليم گرديده و نامبرده اظهار داشته که سند مالکيت مرقوم در 
اثر جابجايی مفقود گرديده و تقاضای صدور سند مالکيت المثنی نموده است. لذا مراتب  به 
استناد تبصره يک اصلاحی ذيل ماده 120 آئين نامه قانون ثبت در يک نوبت آگهی می شود 
چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم يا وجود سند مالکيت نزد خود می 
باشد از تاريخ انتشار اين آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند 
مالکيت يا سند معامله به اين اداره تسليم و رسيد اخذ نمايد تا مراتب صورتمجلس و اصل سند 
مالکيت به ارائه کننده سند مسترد گردد بديهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسيد يا 
در صورت اعتراض اصل سند مالکيت يا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکيت 
المثنی طبق مقررات خواهد شد. م الف: 177557 ابوالفضل شهرياری نائينی مدير واحد 

ثبتی حوزه ثبت ملک غرب اصفهان

اعلام بهاء یک شانزدهم اعیانی
6/44 شــماره نامه: 140385602031001273 - 1403/05/31 ورثه مرحوم خانم کبری 
عزيزی نائينی نظر به اينکه آقای جلال فردوســی زاده نائينی مالک ششدانگ قطعه زمين 
مزروعی باستثناء بهاء يک شــانزدهم اعيانی پلاک 2054 اصلی واقع در کشتزار ورزجان 
بخش 2 ثبت نايين بموجب تقاضانامه وارده به شماره 140321702031002068 مورخه 
1403/4/18 درخواست حذف بهاء يک شانزدهم اعيانی ششدانگ پلاک مذکور را از سند 
مالکيت خود نموده است لذا با بررسی بعمل آمده از پرونده ثبتی کارشناس رسمی دادگستری 
اســتان اصفهان به موجب گزارش شــماره 1393 مورخه 1403/5/25 بهاء يک شانزدهم 
اعيانی ششــدانگ پلاک مذکور را فاقد ارزش ريالی اعلام نموده است. لذا در اجرای تبصره 
يک ماده 105 آئين نامه اصلاحی قانون ثبت و به موجب اين آگهی به شما )ورثه مرحومه( 
اعلام می گردد که از تاريخ انتشار اين آگهی چنانچه مدعی تضييع حق خود می باشيد ظرف 
مدت يک ماه به دادگاه صالحه مراجعه و گواهی طرح دعوی به اين اداره ارائه نمائيد در غير 
 اينصورت  بهاء يک شانزدهم اعيانی از سند مالکيت صادره پلاک فوق الذکر حذف می گردد. 

م الف: 1777240 عليرضا راحتی مدير واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نايين
فقدان سند مالکیت

6/45 شماره نامه: 140385602033001969- 1403/05/13 نظر به اينکه سند مالکيت 
بيست سهم مشاع از بيست و چهار سهم  شش دانگ قطعه زمين مزروعی معروف بيست و 
چهار قصبه درب آسياب به شماره پلاک 1312 فرعی از شماره 1- اصلی  واقع در روستای 
طار نطنز بخش 11 حوزه ثبتی نطنز در صفحه 50  دفتر 4 به شماره چاپی 2/171565 بنام 
آقای امير حيدر زاده طاری فرزند علی محمد به شماره شناسنامه 765 صادر و تسليم گرديده 
 است و سپس نامبرده برابر دادنامه حصر وراثت شماره 631 مورخ 1392/08/01 فوت و ورثه 
حين الفوتش عبارتند از جمشيد- حسين- منصور که شهرت همگی آنها حيدر زاده طاری 
می باشــد و ســپس برابر دادنامه حصر وراثت شــماره 140209390016634794 مورخ 
1402/12/26آ قای حسين حيدر زاده طاری فوت و ورثه حين الفوتش عبارتند از زهرا يوسفی 
طاری- ســيامک حيدرزاده طاری و بابک حيدر زاده طاری که خانم زهرا يوسفی طاری نيز 
فوت و برابر حصر وراثت شماره 140209390015166401 مورخ 1402/11/26 ورثه حين 
الفوتش عبارتند از سيامک حيدر زاده طاری و بابک حيدر زاده طاری لذا آقای بابک حيدر زاده 
طاری با وکالت از ورثه نامبرده برابر درخواست به شماره وارده 140321702033003670 
مورخ 1403/05/09 منضم به دو برگ استشــهاديه که امضاء شــهود آن ذيل شناسه يکتا 
140302157140000239 و رمز تصديق 944855 به تاييد دفترخانه اسناد رسمی شماره 
13 نطنز رسيده است درخواست سند مالکيت المثنی ملک فوق را نموده  لذا مراتب به استناد 
تبصره يک اصلاحی ذيل ماده 120 آيين نامه قانون ثبت  در يک نوبت آگهی می شود چنانچه 
کسی مدعی انجام معامله نســبت به ملک مرقوم يا وجود سند مالکيت نزد خود می باشد از 
تاريخ انتشار اين آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتباً ضمن ارائه اصل سند مالکيت يا 
سند معامله به اين اداره تسليم و رسيد اخذ نمايد تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکيت به 
 ارائه کننده سند مسترد گردد بديهی است اگر ظرف مهلت مقرر اعتراضی نرسيد يا در صورت

 اعتراض اصل سند مالکيت يا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکيت المثنی طبق 
مقررات خواهد شــد. م الف: 1777574 رحمت اله شاهدی مدير واحد ثبتی حوزه ثبت 

ملک نطنز  



جانشین پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان اصفهان مطرح کرد

راههایدرامانماندنازجیببرها
جانشین پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی اســتان اصفهان گفت: جیب بری در شمار جرم های 
ســرقت قرار می گیرد و معمولًا نیز در مکان های شــلوغ و پرجمعیت رخ می دهــد. جیب برها با 

شگردهایی چون تنه زدن و دعواهای ساختگی اقدام به این کار می کنند.
سرهنگ کارآگاه محمد عزیزی در گفت وگو با »ایسنا« و با تأکید بر اینکه بیشترین آمار جیب بری 
مربوط به موبایل است، اظهار کرد: شهروندان با رعایت برخی توصیه های کوچک اما مهم می توانند 
وسایل باارزش خود را از سرقت جیب برها در امان نگه دارند. اولین نکته ای که همگان باید توجه 
کنند، مراقبت بیشتر از کیف و جیب خود در تمام اماکن شلوغ مانند اتوبوس، مترو، مراکز خرید، 

زیارتگاه ها و پارک ها است.
او ادامه داد: هرگز محتویــات داخل کیف یا جیب خود را خصوصاً طلاجات و اســناد و مدارکتان 
را در انظار عمومی نشان ندهید. اســناد و اموال باارزش خود را حتماً در جیب های مخفی لباس 
یا جیب های زیپ دار قرار دهید. جیب های بیرونی لباس هرگز برای وســایل ارزشــمند مناسب 

نیستند.
این مقام فرماندهی انتظامی با تأکید بر اینکه اموال و اشــیای ارزشــمند را باید در قسمت های 
پنهانی کیف جا داد، یادآور شد: نوشتن رمز کارت عابر بانک در کنار کارت نیز بسیار اشتباه است. 
وقتی می خواهید از وسایل نقلیه عمومی برای عبور و مرور اســتفاده کنید، کارت وسیله مربوطه 
یا کارت بانکی خود را قبل از سوارشــدن آماده کنید تا مجبور نشــوید در میان جمعیت و چشمان 

دیگران این کار را انجام دهید، آن هم به گونه ای که افراد محتویات کیف شما را ببینند.
سرهنگ کارآگاه عزیزی توضیح داد: در معابر و وسایل نقلیه عمومی، کیف خود را طوری در کنارتان 
نگه دارید که کاملًا در معرض دیدتان باشد. اگر احساس کردید افرادی به صورت غیرعادی نزدیک 

به شما نشسته یا ایستاده اند، یا شما را هل می دهند یا تنه می زنند، هوشیارتر باشید.
جانشین پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان اصفهان بار دیگر درخصوص مراقبت از وسایل 
در مکان های پرازدحام هشدار داد و خاطرنشان کرد: در محل های شلوغ، بند کیفتان را در دست 
نگیرید، بلکه آن را طوری کامل در دستان خود جای دهید که کسی نتواند از درون آن چیزی بردارد 

یا زیر کیف را با اشیای تیز پاره کند و محتویات کیف را بدزدد.

استاندار اصفهان: 

اصفهانباکمبودفضاهایآموزشیمواجهاست
استاندار اصفهان گفت: فضاهای آموزشی اســتان اصفهان با کمبود مواجه و تراکم دانش آموزان 

در این فضاها بسیار بالاست.
سیدرضا مرتضوی افزود: در استان اصفهان مدارس دو شیفته و سه شیفته زیاد داریم و متأسفانه 
جاهایی که خیرین مدرسه ساخته اند، سهم دولت برای تکمیل کار انجام نشده است. وی تصریح 
کرد: در بالغ بر ۲۹۷ مدرسه در استان وجود دارد که ســهم خیرین در آنها به سرانجام رسیده اما 

دولت اقدامی نداشته و همچنان این موضوع بلاتکلیف مانده است.
مرتضوی ادامه داد: از طرفی حضور ۶۰ هزار اتباع در اســتان اصفهان در کنار دانش آموزان بومی، 
خانواده ها را دچار حاشــیه و نگرانی کرده اســت. وی افزود: در موضوع اتباع در استان اصفهان 
مشکل داریم و سعی کردیم با ایجاد سقف برای ثبت نام اتباع دل هر مدرسه این مسئله را مدیریت 

کنیم ولی باید در سطح ملی به آن توجه ویژه شود.
استاندار اصفهان گفت: از دیگر مشــکلات آموزش و پرورش در اصفهان، عدم پرداخت به موقع و 
بهنگام حقوق معلمان خرید خدماتی است که شرایط را برای ارائه خدمات آموزشی سخت کرده 

و متأسفانه این قشر با نارضایتی سر کلاس های درس حاضر می شوند.
به گزارش »ایرنا«، حدود یک میلیون دانش آموز استان اصفهان در سال تحصیلی گذشته در بیش 

از ۶۰۰۰ واحد آموزشی تحصیل کردند.

دیابت یکی از شــایع ترین بیماری های حال حاضر کشــور است و کمبود 
انسولین به ویژه از نوع نوومیکس در یکســال گذشته موجب سرگردانی 
بسیاری از بیماران دیابتی کشور و اســتان اصفهان شده است. به گزارش 
»تسنیم«، کمبود انســولین به ویژه از نوع نوومیکس در یک سال گذشته 
موجب سرگردانی بسیاری از بیماران دیابتی کشور و استان اصفهان شده 
و این قشر از جامعه را با مشکلات عدیده ای مواجه کرده است. دیابت یکی 
از شایع ترین بیماری های حال حاضر کشور است و طبق آماری که انجمن 
دیابت در آبان ماه سال 14۰۲ منتشر کرد، حدود هفت و نیم میلیون نفر در 
ایران به دیابت مبتلا هستند که این میزان حدود 14 و نوزده صدم درصد از 
جمعیت بالای ۲5 را تشکیل می دهند. ابتلا به دیابت دلائل متعددی دارد 
از جمله ژنتیک، چاقی، تغذیه، عدم تحرک، ســبک زندگی و استرس؛ از 
طرفی استرس و تنش های ناشی از  شــرایط سخت زندگی امروزه باعث 
شده که میزان ابتلا به دیابت افزایش چشم گیری داشته باشد. در چنین 
شرایطی و با در نظر گرفتن جمعیت مبتلایان به دیابت، کمبود انسولین در 
ماه های گذشته مردم را با مشکلات زیادی مواجه کرده و تبدیل به چالش 
اساسی شده است. یکی از بیماران دیابتی اســتان اصفهان درباره کمبود 
انسولین نوومیکس در سطح استان گفت: حدود یکسال است که انسولین 
نوومیکس در اصفهان به شدت نایاب شــده و به سختی پیدا می شود، ما 
برای پیدا کردن انســولین نوومیکس مجبور هستیم با سامانه 1۹۰ تماس 
بگیریــم و اپراتور هم ما را به داروخانه ســجاد ارجاع می دهــد و وقتی به 

داروخانه  مراجعه می کنیم، مسئول آنجا می گوید که دارو تمام شده و تنها 
هزینه اسنپ روی دست ما باقی می ماند.

امامشکلکجاست؟
محمد سلطانی، مدیر نظارت بر امور دارو و مواد تحت کنترل معاونت غذا و 
داروی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان درباره کمبود انسولین در سطح استان 
اصفهان گفت: در بازار دارو انسولین های قلمی انواع مختلفی دارند از جمله 
انسولین نوومیکس که عرضه آن طی چند ماه گذشته با مشکل مواجه شده 
اســت. وی با تأکید بر اینکه محدودیت عرضه انسولین نوومیکس، یک 
معضل جهانی و کشوری است، افزود: انسولین نوومیکس جزو محصولات 
قدیمی است و شرکت تولیدکننده آن به ســمت عرضه داروهای جدیدتر 
رفته؛ از طرفی این محصول وارداتی است و واردات آن محدود شده و تعداد 

کمتری به کشور تحویل داده می شود.

توزیعانسولیندرداروخانههایاستان
مدیر نظارت بر امور دارو و مواد تحت کنترل معاونت غذا و داروی دانشگاه 
علوم پزشکی اصفهان از توزیع انسولین فرانسوی در داروخانه های استان 
طی روزهای گذشــته خبر داد و گفت: ســازمان غذا و دارو هم زمان با این 
مشکل و به منظور پایان دادن به کمبود انســولین در سطح کشور، از منابع 
دیگر و شرکت های موازی این دارو را سفارش داده و توزیع مرحله اول آن 

در داروخانه های منتخب و مرجع اســتان اصفهان شروع شده است. وی 
یادآور شد: توزیع انسولین هیچ وقت دچار وقفه نشــده و در این مدت با 
سهمیه بندی و محدودیت توزیع شده است به طور مثال در مرداد ماه حدود 
۷ هزار بسته انسولین نوومیکس در داروخانه های استان توزیع شده بود. 
سلطانی با تأکید بر اینکه قیمت انســولین تغییری نکرده، متذکر شد: اگر 
بیماران دیابتی تحت پوشش بیمه باشــند، قیمت انسولین بسیار ناچیز 
خواهد بود به طور مثال برای خرید 5 قلم انســولین کمتر از 1۰۰ هزار تومان 
هزینه خواهند کرد و بالای ۹۰ درصد هزینه دارو توســط شرکت های بیمه 

پوشش داده خواهد شد.
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البته کمبود انسولین قلمی در بازار دارو تنها مشکل بیماران دیابتی نیست؛ 
توزیع محدود این دارو باعث شده تا بیماران برای پیدا کردن داروخانه  توزیع 
کننده به سامانه تلفنی 1۹۰ متوصل شوند و زمان زیادی را در انتظار بمانند. در 
همین رابطه یکی از بیماران متقاضی انسولین نوومیکس گفت: ما زمانی که 
به داروی نایابی نیاز داریم، باید با سامانه 1۹۰ تماس بگیریم و حداقل بین 
4۰ تا 5۰ دقیقه منتظر باشیم تا بفهمیم کدام داروخانه ، داروی مدنظرمان را 
دارد و از مسئولین انتظار داریم که حداقل فکری به حال این موضوع بکنند تا 
مردم پشت خط نمانند. در همین رابطه سلطانی گفت: مرکز استقرار سامانه 
تلفنی 1۹۰ در سازمان غذا و دارو اســت و در حال حاضر بین 3 یا 4 نفر به 
تماس مردم پاسخ می دهند. البته ما در بیمارستان الزهرا)س( نیز یک دفتر 
داریم و در کنار آن برخی از نیروها نیز به صورت دورکاری پاسخگوی مردم 
هستند. مدیر نظارت بر امور دارو و مواد تحت کنترل معاونت غذا و داروی 
دانشگاه علوم پزشکی اصفهان یادآور شد: اپراتورهای سامانه تلفنی 1۹۰ از 
ساعت 8 الی ۲4 پاسخگوی مردم هستند؛ بالغ بر ۹۰ درصد تماس هایی که 
با سامانه 1۹۰ برقرار می شود، برای پیدا کردن انسولین نوومیکس است چون 
این دارو بین داروخانه های مختلف به صورت چرخشی توزیع می شود. وی 
با بیان اینکه به دنبال ایجاد سامانه اینترنتی دارو هستیم، گفت: البته زمان 
انتظار در سامانه تلفنی 1۹۰ کاهش پیدا کرده و از 4۰ دقیقه به ۲۰ دقیقه رسیده 
است؛ با این حال، برای خدمت رسانی بهتر به مردم به دنبال ایجاد سامانه 
اینترنتی هستیم و منتظریم مشکلات این مورد حل شود؛ علاوه بر این طی 
چند روز آینده نیروهای اپراتور ســامانه تلفنی 1۹۰ نیز تقویت خواهند شد. 
سلطانی تأکید کرد: واقعیت این است که در شرایط نرمال اگر با کمبود داروی 
خاصی مثل انسولین مواجه نباشیم، مدت زمان انتظار سامانه بین 5تا 1۰ 
دقیقه است و بخش IT نیز در حال تلاش هســتند تا با راه اندازی سامانه 
اینترتی گره  گشــای مردم باشیم. وی گفت: در ســطح کلان شهر اصفهان 
انسولین نوومیکس بیشــتر در داروخانه های شبانه روزی، داروخانه های 
مرجع و تعدادی از داروخانه های روزانه توزیع می شود و در شهرستان ها نیز 
علاوه بر داروخانه های شــبانه روزی، برخی از داروخانه های منتخب که در 
توزیع دارو عملکرد مناسبی داشته اند، انسولین دارند و بیماران می توانند با 
تماس با سامانه تلفنی 1۹۰ آدرس نزدیک ترین داروخانه نزدیک به محل 

سکونت شان را دریافت کنند.

اخبار جامعه
چهارشنبه۷شهریور۲۳/1۴0۳صفر۲۸/1۴۴۶آگوست۲0۲۴/شماره۴1۶۵

مسئول امور کنترل کیفیت هوا در معاونت حمل ونقل 
شــهرداری اصفهان گفت: مرداد ســال جاری در 
شرایطی به پایان رسید که شــاخص کیفیت هیچ 
کدام از روزها با وضعیت هوای پاک )ســبز( برای 

شهر نصف جهان ثبت نشده است.
جمشــید لقایی در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به 
وضعیت سنجش کیفیت هوا در ایستگاه ها کلان شهر 
اصفهان اظهارکرد: بر اســاس اطلاعات دریافتی از 

ایستگاه های ســنجش کیفیت هوا در دومین ماه 
تابستان 14۰3 تعداد یک روز از هوای شهر اصفهان 

در وضعیت بسیار ناسالم )بنفش( ثبت شدند.
وی افــزود: مطابق بــا داده ها و اطلاعــات آماری 
ایســتگاه های ســنجش کیفیت هوای شهرداری 
اصفهان، تعداد 11 روز شرایط ناســالم برای عموم 
)قرمز(، شمار 1۶ روز ناسالم برای گروه های حساس 
)نارنجی(، ســه روز قابل قبول )زرد( و شــاخص 
کیفیت هیچ کدام از روزها بــا وضعیت هوای پاک 

)سبز( برای شهر نصف جهان ثبت نشده است.
مســئول امور کنتــرل کیفیــت هــوا در معاونت 
حمل ونقل شــهرداری اصفهان با اشاره به عوارض 
بهداشــتی و اقدامات احتیاطی آلاینده ذرات معلق 

کمتــر از ۲.5 میکرون )در شــرایط قابــل قبول(، 
خاطرنشان کرد: احتمال بروز علائم تنفسی در افراد 
حساس، احتمال تشدید بیماری های قلبی یا ریوی 
در بیماران قلبی و ســالمندان از عوارض بهداشتی 
این آلاینده ها اســت، از این رو افراد حســاس در 
صورت امکان، فعالیت های طولانی یا ســنگین را 

کاهش دهند.
لازم به ذکر است، شــاخص کیفی هوا از صفر تا 5۰ 
هوای پاک )سبز(، 51 تا 1۰۰ هوای سالم )زرد(، 1۰1 
تا 15۰ ناسالم برای گروه های حساس )نارنجی(، 
151 تا ۲۰۰ ناســالم برای عموم )قرمز(، ۲۰1 تا 3۰۰ 
بسیار ناسالم )بنفش( و 3۰1 تا 5۰۰ بسیار خطرناک 

)قهوه ای( است.

اصفهانی ها در مرداد چند روز هوای پاک تنفس کردند؟

صفـر!

تخصیصشناسهملی
برای۲000موکبازسوی
سازمانثبتاسناد

رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 
از تخصیص شناســه ملی برای بیش از 
۲۰۰۰ موکب حســینی به منظور هویت دار 
کردن و اعطای شــخصیت در بازه زمانی 

یک ماهه خبرداد.

اقدامخاصیبرایاحیایپلنگدرپناهگاهحیاتوحش
عباسآبادنایینانجامنشده

یک فعال محیط زیست گفت: در مناطق آزاد و در بسیاری از مناطق حفاظت شده ممکن است پلنگ 
داشته باشیم اما این به معنای احیای این گربه سان در آن مناطق نیست.

منصور کمیلی در گفت و گو با »ایرنا« افزود: در یک منطقه حفاظت شده ممکن است به دلیل حضور 
محیط  بان و دوربین گذاری متوجه شویم که پلنگ هم دارد اما اینکه به دلیل این فیلم بگوییم در آن 

منطقه حفاظت شده پلنگ احیا شده است، گزاره صحیحی نیست.
وی گفت: تصویب پناهگاه حیات وحش عباس آباد نایین در سال 1388 به نوعی حفاظت از گونه 
یوزپلنگ یا پلنگ ایرانی بود اما به طور ویژه طرح خاصی برای احیــای پلنگ در این منطقه انجام 

نشده است.
پناهگاه حیات وحش عباس آباد نایین در شرق اســتان اصفهان یکی از مستعدترین زیستگاه ها 
برای حضور پلنگ ایرانی است؛ منطقه ای که گفته می شود، گونه پلنگ در آن احیا و از سال ۹۲ به این 

سو چندین بار از حضور پلنگ ایرانی تصویربرداری شده است.
وی تصریح کرد: منطقه چهارصد هزار هکتــاری که به عنوان پناهگاه حیات وحش تصویب شــد 

مختص همه جانداران از جمله کل، میش، قوش، پلنگ و یوز پلنگ بود.
کمیلی افزود: گرچه به دلیل کمبود محیط بان با شرایط ایده آل حفاظت از این منطقه فاصله داریم، 

اما نسبت به قبل که ارتقای حفاظتی پیدا نکرده بود، برای همه حیات وحش مفید بوده است.
این فعال محیط زیست گفت: پارک ملی کلاه قاضی یک زیستگاه تاریخی پلنگ در اصفهان محسوب 
می شود و طبق اســناد موجود از زمان ناصرالدین شاه و ظل الســلطان ثبت گونه پلنگ به صورت 
تصویری در این منطقه موجود است و آخرین مورد آن به دهه 5۰ بازمی گردد که توسط آقای سامان 

پور)رئیس وقت پارک ملی کلاه قاضی( در چشمه اشک تصویری از پلنگ ثبت شد.
پارک ملی کلاه قاضی در جنوب شرقی شهر اصفهان قرار دارد و به واسطه جزیره ای شدن و محاصره 
به واسطه توسعه جاده ها، اراضی کشاورزی و شهرها تا حد زیادی امنیت لازم برای حضور پلنگ را 

از دست داده است.
وی افزود: از اواخر دهه ۶۰ تا دهه ۷۰ به دلیل اینکه پارک ملی کلاه قاضی به منطقه حفاظت شــده 
تغییر کرد و پای دام، دامداران و چوپانان به منطقه باز شد و طعمه های سمی برای پلنگ های منطقه 

گذاشتند، شرایط عوض شد.
کمیلی تصریح کرد: در آن دهه چند مورد شــکار پلنگ صورت گرفت و متأسفانه بخاطر جزیره ای 
شــدن، کلاه قاضی پلنگ خودش را از دست داد و هنوز پلنگی نتوانســته خودش را به کلاه قاضی 

برساند که بتوانیم حضورش را به طور تصویری ثبت کنیم.
وی خاطرنشان کرد: نمایه های حضور پلنگ هم در کلاه قاضی خیلی ضعیف و مشکوک بوده است 
و تا وقتی نتوانیم تصویرش را توسط دوربین ضبط کنیم و یا مشــاهده مستقیم محیط بان وجود 

نداشته باشد، نمی توان گفت که پلنگی در این منطقه وجود دارد یا خیر.
این عکاس حیات وحش اضافه کرد: رفتار پلنگ به این گونه است که مرتباً محدوده قلمرو خودش 
را علامت گذاری می کند و به این شکل نیست که امسال یک نمایه ببینیم و تا سه سال دیگر چیزی 

نبینیم.
وی گفت: در مقابل اما قاطعانه می توان گفت که در عباس آباد و منطقه حفاظت شده کرکس، پلنگ 

داریم و برای آن دلایل و شواهد متقن وجود دارد.
این فعال محیط زیست افزود: هر زمان توانستیم پلنگ پارک ملی کلاه قاضی یا پارک ملی قمیشلو 
)واقع در 45کیلومتری شمال غرب شــهر اصفهان( که زیستگاه های تاریخی پلنگ بوده اند را احیا 
کنیم و نشان دهیم پلنگ آشــیان اکولوژیک پیدا کرده است و در دوربین های تله ای این موضوع 
ثبت شد، آن زمان است که می توان ادعا کرد پلنگ ایرانی را با اجرای طرح در منطقه ای احیا کرده ایم.

کمیلی گفت: پلنگ در منطقه حفاظت شده مستقر می شود چون امنیت غذایی دارد و از این رو دائم 
منطقه خودش را نمایه گذاری می کند.

عکس خبر

خبر روزدیدگاه

وزیر آموزش و پرورش:

چالشهایپروژههای
عمرانیمدارسرفعشود

وزیر آموزش و پــرورش با تأکیــد بر اینکه 
چالش هایی در پروژه های عمرانی در مدارس 
از جمله آب، برق و گاز و انشعاب وجود دارد، 
گفت: بــرای حل این مســائل کــه بعضی 
۹۰درصد پیش رفته اند، نیاز است که با کمی 
نقدینگی تلاش بیشتری صورت گیرد تا این 

پروژه ها به اتمام برسند.
به گزارش »ایمنا«، علیرضا کاظمی در جلسه 
پروژه مهر که به صورت ویدیو کنفرانســی با 
ادارات کل آموزش و پرورش استان ها برگزار 
شــد، اظهار کرد: ضرورت دارد که جلســات 
بررســی و پیگیری پیشــرفت کار در پروژه 
مهر به طور منظم برگزار شــود تا استانی که 
در مســیر فعالیت ها و پیشــرفت تغییری 
نداشته، مشخص شود و مدیرکل آن توضیح 
دهد که چرا اتفاقی نیفتاده و پیشــرفتی در 
پروژه نداشــتند، در پروژه مهر فعالیت های 
ســختی داریم و با تلاش همکاران آموزش 
و پرورش در هفته های آینــده از این مرحله 
با سربلندی و ســرافرازی عبور خواهیم کرد. 
وی با اشاره به برگزاری جلسه با استانداران 
سراسر کشور افزود: انتخاب اسکندر مؤمنی 
به عنوان وزیر کشور برای ما فرصت به شمار 
می رود به دلیل اینکه شــخصیتی فرهنگی 
اســت؛ یعنی نگاه فرهنگی دارد و هر جا هم 
خدمت کرده با رویکــرد فرهنگی کار را پیش 
برده است. زمانی که جلســه با استانداران را 
با وزیر کشــور مطرح کردم، پذیرفتند و بعد 
از جلســه صبح رئیس جمهور با استانداران، 
در نوبت بعدازظهر بــا اســتانداران در رابطه 
با بازگشــایی مدارس صحبت کــردم. وزیر 
آموزش و پــرورش با تأکید کمبــود نیروی 
انسانی در این وزارتخانه گفت: کمبود نیروی 
انسانی داریم، البته در طول 4۰ سال گذشته 
این موضوع را داشتیم، اما بحران نیست. وی 
تصریح کرد: استان ها مکلف هستند که پیش 
از ۲5 شهریور پروژه های خود را افتتاح کنند 
و اگر در این مسیر مســئله ای دارند با کمک 

استانداران حل کنند.

مدیرکل آموزش و پرورش استان اصفهان گفت: ارتقای سطح علمی و توانمندسازی معلمان تازه استخدام استان جزو برنامه های در حال اجراست. به گزارش »ایرنا«، 
محمدرضا ابراهیمی در جمع معاونان و کارشناسان آموزشی استان اصفهان افزود: نیروهای تازه استخدام با اینکه در دانشگاه های سطح عالی کشور مهارت ها و تخصص 
لازم رشته تحصیلی خود را کسب کرده اند اما نیاز به آشنایی با فنون معلمی دارند. وی اظهار کرد: در این راستا دوره آموزشی ۲۰۰ ساعته برای این افراد در نظر گرفته  شده 
که پودمان نخست شامل روش تدریس، اصول و مهارت های معلمی و کار با کتاب های تخصصی است که با همکاری دانشگاه فرهنگیان انجام می شود و پودمان دوم 
سرفصل های دروس تخصصی دانشگاه فرهنگیان را شامل می شود. ابراهیمی افزود: این دوره تخصصی از شهریورماه سال جاری شروع و در طول سال تحصیلی ادامه 
خواهد داشت. وی یادآور شد: در سال جاری در مجموع بالغ بر 13۰۰  نفر در دستگاه تعلیم و تربیت استان جذب شدند که 858 نفر از آنها در رشته دبیری مشغول به فعالیت 
هستند. ابراهیمی افزود: آموزش و پرورش اصفهان همه ظرفیت دستگاه تعلیم و تربیت استان را در قالب پروژه مهر به میدان آورده است تا آماده سازی مدارس به شکل 
قابل قبولی صورت پذیرد. وی خاطرنشان کرد: در پروژه مهر کارگروه های گوناگونی تشکیل شده که هم اکنون مشغول فعالیت هستند و ساماندهی نیروهای انسانی، 

کیفیت بخشی در آموزش، ثبت نام مدارس، پروژه های نیمه تمام که شامل سالن های ورزشی و تعمیر و تمهید مدارس است را عهده دار هستند.

سطحعلمیمعلمانتازهاستخدامدراصفهانارتقامییابد

کمبود انسولین در اصفهان

دردمضاعفبرایدیابتیها



تیم ملی فوتسال ایران پس از یک دیدار دوستانه و دورهمی دیگر، این بار برابر بانک کارآفرین که با پیروزی 9 بر 2 ملی پوشان همراه بود، وحید شمسایی روی 
اسم سه بازیکن دیگر خط قرمز کشید تا شمار ستاره ها در تیم ملی برای بازی در جام جهانی به 15 نفر برسد و همچنین علی اکرمی، حمزه کدخدا و بهزاد رسولی با 
سایر ملی پوشان خداحافظی کنند. به گزارش »ورزش سه«، شمسایی گفت: »این لیست به معنای لیست نهایی اعزامی به جام جهانی نیست، ما برای دو دیدار 
به شهر آستانه قزاقستان می رویم و عملکرد بازیکنان در این دو دیدار برای همه ما مهم است و به هر دلیلی ممکن است تغییراتی داشته باشیم. مطابق مقررات 
فیفا ما 1۴ بازیکن را باید به ازبکستان ببریم، به همین دلیل تا بازگشت از قزاقستان با یک نفر دیگر هم خداحافظی خواهیم کرد.« باقر محمدی، سعید مومنی، 
محمدرضا سنگ سفیدی، علیرضا رفیعی پور، محمدحسین درخشانی، علی اصغر حسن زاده، سالار آقاپور، امیرحسین داودی، مهدی کریمی، مسلم اولادقباد، 

مسعود یوسف، سجاد یوسف خواه، حسین طیبی، سعید احمدعباسی، بهروز عظیمی بازیکنان باقیمانده در اردوی تیم ملی هستند.

قلم قرمز شمسایی روی نام 3 بازیکن در آستانه جام جهانی

درآمد 150 میلیاردی رونالدو از یک ویدیو
 پربازدیدترین ویدیوی رونالدو در کانال جدید یوتیوبش ۴3 میلیون بازدید داشــت تا بیشترین درآمد 
یک ورزشکار از این پلتفرم را به جیب بزند. به گزارش »فارس«، رونالدو با این ویدیو طبق تعرفه یوتیوب 
2800 میلیون دلار معادل بیش از 150 میلیارد تومان درآمدزایی داشته است. در پلتفرم یوتیوب هر فردی 
می تواند با جذب دنبال کننده و بازدید درآمدزایی داشته باشد. طبق قانون این پلتفرم هر 100 هزار بازدید 
مبلغی حدود ۴ تا 6 هزار دلار به تولیدکننده ویدیو پرداخت می شــود. نشریه رکورد پرتغال می نویسد که 
رونالدو تعداد دنبال کننده هایش را در مدت کمتر از یک هفته یوتیوب به »۴8 میلیون نفر« رسانده که در 
تاریخ این پلتفرم جذب چنین تعدادی از دنبال کننده در این زمان کم، بی نظیر است. بر اساس گزارش 
رســانه پرتغالی، رونالدو در این مدت کم در مجموع از تمام فیلم هایی که در یوتیوب منتشر کرده »220 

میلیون بازدید« کسب کرده تا درآمدی »13 میلیون دلاری« به جیب بزند.

نه قاطع رئال مادرید به عربستانی ها
بعد از پیوستن کیلیان ام باپه به رئال مادرید گمانه زنی درباره جدایی وینیسیوس از این تیم زیاد شد. به 
گزارش »ایسنا«، عربستانی ها حاضرند رقم فسخ قرارداد این بازیکن برزیلی را که یک میلیارد یورو است 
پرداخت و او را جذب کنند. فابریتزیو رومانو در توییتی جدایی وینیسیوس از رئال مادرید را منتفی دانست. 
او نوشت: بسیاری از من درباره وینیسیوس سئوال می کنند و می پرسند که آیا او راهی الهلال می شود؟ 
باید تأکید کنم که وینیسیوس به هیچ وجه در تابستان سال جاری رئال مادرید را ترک نخواهد کرد. او در 
سال های پیش رو قطعاً با عربستانی ها مذاکره خواهد داشت و این احتمال وجود دارد که روزی راهی 
لیگ عربستان شود اما در تابستان جاری رئال به هیچ وجه به او اجازه جدایی نمی دهد. این ستاره برزیلی 
در اوج دوران فوتبالش به سر می برد. او فصل قبل قهرمانی در لالیگا و لیگ قهرمانان اروپا را با رئال تجربه 

کرد و همین باعث شده است شانس اصلی کسب توپ طلای 202۴ باشد.

پپ ذخیره هالند را انتخاب کرد
آلوارز در طول مدت حضورش در منچسترسیتی فرصت زیادی برای حضور در میدان پیدا نکرد و درخشش 
فوق العاده ارلینگ هالند باعث شد که او به یک بازیکن نیمکت نشین تبدیل شود و همین باعث ناراحتی 
و نارضایتی و در نهایت جدایی اش از این باشــگاه شد. به گزارش »ورزش ســه«، این ستاره آرژانتینی 
در پنجره نقل و انتقالات تابستانی امسال ســیتی را ترک کرد و به اتلتیکو مادرید پیوست و رسانه های 
انگلیسی از همان زمان خبر داده بودند که مدیران این باشگاه و پپ گواردیولا به دنبال پیدا کردن جانشینی 
برای او و در واقع یک مهاجم ذخیره برای هالند هستند. گواردیولا از مدیران سیتی خواسته بود که هرچه 
زودتر برای جذب مهاجم ذخیره اقدام کنند و حالا اتلتیکو از گزینه غیرمنتظره ای به عنوان خرید احتمالی 
 سیتی و جانشین هالند خبر داده است. ظاهراً سیتی و پپ گواردیولا به بازیکنی به نام اوری اوسکارسون 

علاقه مند و به دنبال بررسی شرایط او هستند. 

تُرمز ولخرج ترین لیگ دنیا کشیده شد
لیگ برتر انگلیس در نقل و انتقالات تابستانی با هزینه 2.1 میلیارد یورو برای خرید بازیکن »پرهزینه ترین 
لیگ فوتبال دنیا« شناخته شد. به گزارش »فارس«، لیگ جزیره تقریباً ۴ برابر لالیگا )519 میلیون یورو( 
در نقل و انتقالات تابستانی برای خرید بازیکن هزینه کرده است. لیگ برتر انگلیس در نقل و انتقالات 
تابستانی 2023 هزینه بیشتری نســبت به امســال کرده بودند. 2.9 میلیارد یورو هزینه لیگ جزیره 
در سال گذشــته بوده که با کاهش 700 میلیون یورویی در نقل و انتقالات امسال مواجه شده است. بر 
اساس گزارش سایت ترانفسر مارکت، باشگاه چلســی با هزینه 2۴1 میلیون یورویی در نقل و انتقالات 
تابستانی برای سومین فصل متوالی پرهزینه ترین باشگاه این کشور شناخته شد. سری آ ایتالیا با هزینه 

79۴میلیون یورو در رده دوم ولخرج ترین لیگ فوتبال دنیا ایستاد.

خبر روز

مهاجم پیشین گاندوها به 
دنبال هت تریک مقابل 

تیم سابق!
عملکرد گلزنی مهرداد قنبــری در دو هفته 
ابتدایــی از کل دوران حضــور در ذوب آهن 

بهتر بوده است! 
به گزارش »ورزش ســه«، مهرداد قنبری، 
مدافع تیم خیبــر خرم آباد شــروع خوبی 
پس از بازگشت به لیگ برتر داشت. کاپیتان 
3۴ ساله و ساروی خیبر در چهارمین سال 
حضــورش در این تیم عملکرد باشــکوهی 
داشته و زننده هر 2 گل تیمش در لیگ برتر 
تا پایان هفته دوم نام گرفته اســت. قنبری 
مقابل هوادار با حضــوری به موقع در دهانه 
دروازه، گل برتری را به ثمر رســاند و در هفته 
دوم هم برابر سپاهان با یک پنالتی دقیق، 

تیمش را پیش انداخت اما پایدار نبود.
بازیکــن اســبق تیم های صنعت ســاری، 
شهرداری تبریز، پدیده، ذوب آهن، گسترش 
فولاد و مس از محبوبیت بالایی نزد هواداران 
خیبر برخوردار اســت و حــالا در کنار رامین 
رضاییان با دو گل زده فعــلًا آقای گل لیگ 
بیست وچهارم به حســاب می آید. او زننده 
100 درصد گل های تیمش بــوده و باید دید 
تا چه زمانی به این رونــد فوق العاده ادامه 
خواهد داد. جالب آنجاســت که قنبری دو 
فصل با شــهرداری تبریز و سه فصل همراه 
با ذوب آهن و گسترش در لیگ برتر حضور 
داشــت در تمامی این ســال ها فقط 5 گل 
به ثمر رســانده بود که در این فصل نیمی از 
مســیر فوتبالی خود را در دو دیدار ابتدایی 

سپری کرده است!
قنبری با 3۴ ســال ســن یکی از بازیکنان 
باتجربه خیبر خرم آباد است که در این فصل 
به نظر می رسد شــرایط بدنی خوبی دارد و 
در بازی های ایــن هفته او بایــد به مصاف 
تیم ســابق خود برود و مقابل آنهــا انگیزه 
خاصی خواهد داشــت. پنجشــنبه خیبر و 
ذوب آهن به مصاف هم خواهند رفت و باید 
دید قنبری، مدافعی ســابق ذوبی ها در این 
بازی هم با گشودن سنگر دیگر تیم اصفهانی 

به روند گلزنی خود ادامه می دهد. 

فوتبال جهان

عکس خبر

رونمایی از توپ فوتسال 
جام جهانی ۲0۲۴ 

فیفا از توپ رسمی جام جهانی فوتسال 
ازبکســتان رونمایی کرد. روی این توپ 
5 طرح که نمادی از نوعی فلفل دلمه ای 
است به گونه ای طراحی شده که هر کدام 
از این طرح ها نشــانه یکی از 5 بازیکن 

فوتسال باشد.

والیبال ایران پیش از  سپهر ستاری 
مسابقات لیگ ملت ها 
به دنبال استخدام یک سرمربی مطرح خارجی بود تا 
بتواند از آخرین شانس خود برای صعود به المپیک 
202۴ پاریس استفاده کند. در نهایت هم مائوریسیو 
پائز هدایت والیبالیست های ایران را بر عهده گرفت 
ولی نتایج او در لیگ ملت ها به قدری بد بود که پیش 
از اتمام مسابقات از سمت خود برکنار شد. به گزارش 
»خبرآنلاین«، پیش از استخدام پائز، بحث حضور 
روبرتو پیاتزا در تیم ملی والیبال ایران بســیار جدی 
شده بود ولی این ســرمربی در نهایت به فدراسیون 
والیبال پاسخ منفی داد و حضورش در ایران منتفی 
شد. البته ماجرای منتفی شدن حضور پیاتزا در ایران 
باورنکردنی تر از آن چیزی بوده که فکرش را بکنید. 
داستان از این قرار بوده که در ابتدا همه چیز به شکل 

عادی جلو رفته و دو طرف مذاکرات خوبی را با یکدیگر 
انجام دادند ولی وقتی صحبت از بستن قرارداد نهایی 
می شــود به یکباره پیاتــزا بهانه عجیبــی می آورد. 
سرمربی ایتالیایی به مســئولان فدراسیون والیبال 
ایران اعلام می کند که بــه دلیل بندی در قراردادش 
نمی تواند در لیگ ملت هــای پیش رو روی نیمکت 
تیمی جز هلند بشــیند. او به فدراســیون پیشنهاد 
می دهد که قراردادش را با هلند فسخ کند و هدایت 
ایران را بر عهــده بگیرد، البته بــدون اینکه در لیگ 
ملت ها روی نیمکت ایران بشــیند. پیاتزا همچنین 
پیشنهاد داده که در لیگ ملت ها توماس توتولو روی 
نیمکت ایران بشــیند و او از دور تیم را هدایت کند. 
فدراسیون والیبال ایران حتی با این مسئله هم کنار 
می آید و به نوعی این درخواست پیاتزا را قبول می کند 
اما به یکباره سرمربی ایتالیایی درخواست جدیدی 

مطرح می کند. پیاتزا به فدراسیون والیبال ایران اعلام 
می کند که بخاطر بندی در قراردادش قادر به بستن 
قرارداد با ایران نیست. درخواســت باورنکردنی او 
جایی بود که به فدراســیون والیبال ایران پیشنهاد 
می دهد که در لیگ ملت ها در کنار هلند حضور داشته 
باشد و از دور حواسش به تیم ملی ایران هم باشد و 
اگر ایران به المپیک رفت رسماً هدایت تیم ملی را بر 
عهده بگیرد. آن هــم در حالی که ایران و هلند رقیب 
المپیکی هم هستند و خواســته پیاتزا خنده دار و 

عجیب بوده است.

پشت پرده منتفی شدن حضور مرد ایتالیایی در ایران

 الگوبرداری قهرمان المپیک ایران از ابرستاره فوتبال

آرین سلیمی: رونالدو برای من انگیزه بخش بود
بدون شک یکی از سورپرایزهای المپیک 202۴ پاریس، آرین سلیمی 
است. تکواندوکار جوان کرمانشاهی که گذشته جالبی دارد و در سنین 
کودکی با بیماری عجیبی نیز دســت و پنجه نرم کرده بود، توانســت 
خودش را به تیم ملی برساند و پس از درخشش در مسابقات و کسب 
ســهمیه المپیک، در بزرگ ترین تورنمنت ورزشــی دنیا، به مدال طلا 

دست یابد.
آرین ســلیمی که رونالدو را به عنوان الگوی خود قــرار داده و پس از 
قهرمانی المپیک نیز شادی معروف او را انجام داد در گفتگو با »ورزش 
سه« از سختی هایی که برای رسیدن به طلای المپیک کشیده می گوید 
و اینکه پس از این قهرمانی، علاقه مند است تا بتواند کریستیانو رونالدو 

را نیز از نزدیک ببیند. در ادامه بخشی از این گفتگو را می خوانید.
گفتی پس زمینه گوشیت مدال طلای المپیک بوده است. روزی که 

این تصویر را انتخاب کردی، چقدر فکر می کردی به آن برسی؟
 بله، ما خیلی برنامه ریزی کردیم. نه تنها من، بلکه تیم فنی و فدراسیون 
تکواندو واقعاً بــا هم متحد بودیم و با برنامه ریــزی پیش رفتیم. این 
هدف ما بــود. در مصاحبه هایم گفتم که دســتیابی به طلای المپیک 
غیرقابل پیش بینــی بود، هــر کســی نمی تواند عملکــرد خودش را 
پیش بینی کند اما تمام تلاش خود را کردیم و آنچه از دستمان برمی آمد 

را به نحو احسن انجام دادیم که خوشبختانه موفق شدیم.
در ویدیویی قبل از مسابقات، پدرت درباره دوران کودکی ات صحبت 
می کرد که دچار رماتیسم شدی و پاهایت قفل شدند. آیا آن دوران را به 

یاد داری؟ چه اتفاقی افتاد که این گونه شد؟
من خیلی کوچک بودم و خیلی چیزهــا را به یاد نمی آورم. تنها چیزی 
که یادم می آید، درمان های خیلی عجیب و سخت و دردآور بود. و اینکه 
خیلی تلاش می کردم تا بتوانم دو یا سه قدم راه بروم ولی نمی توانستم. 
بستری شدن طولانی مدت در بیمارستان و خاطرات بد زیادی را تجربه 

کردم، اما خوشبختانه همه چیز به خوبی تمام شد.
چه چیزی باعث شــد که این ورزش خاص را انتخاب کنی؟ معمولًا 
کودکان در ســن پایین به ســمت فوتبال می روند ولی تو تکواندو را 

انتخاب کردی.
از کودکی به فوتبال علاقه داشتم و از سن 5 ســالگی پس از بهبودی 
از بیماری، فوتبال بازی می کردم. چون یک ســال را استراحت کرده و 
داروهایم را مصــرف می کردم. من به فوتبــال و رونالدو علاقه زیادی 
داشتم. پس از سه یا چهار سال، حدوداً در سن 9 سالگی تکواندو را هم 
به فعالیت هایم اضافه کردم و از آن زمان هر دو را به طور همزمان دنبال 
کردم. من به لباس های تکواندو علاقه زیادی داشتم و تصمیم گرفتم 

این ورزش را امتحان کنم. همزمان هم فوتبــال بازی می کردم و هم 
تکواندو تمرین می کردم. هر دوی این ورزش ها برایم جذاب بودند.

شادی های رونالدویی تو نیز جلب توجه کرده است. گفته بودی هر بار 
این شادی را انجام می دادی نقره می گرفتی، ولی وقتی ایوان ساپینا را 

بردی و این شادی را کردی، طلسم شکست و طلا گرفتی. 
اولین بار این شادی را بعد از یک مسابقه که توانستم طلای گرنداسلم 
بگیرم، ناخودآگاه انجام دادم. بعد از آن دوست داشتم هر بار این حرکت 
را به صورت آگاهانه تکرار کنم. اما هر بار که با خودم قرار می گذاشتم تا 
این شادی را انجام می دادم، نقره می گرفتم. من چند بار تلاش کردم 
ولی به طلا نمی رسیدم. این بار بعد از گرفتن مدالم این شادی را انجام 
دادم و خوشــبختانه طلا گرفتم. البته در بــازی نیمه نهایی به یک باره 
تصمیم گرفتم این حرکت را انجام دهم و این بار نیز از قبل برنامه ریزی 

نکرده بودم.
چرا رونالدو را به عنوان الگو قرار داده ای؟

از کودکی عاشق رونالدو بودم. رفتار، شخصیت و عملکرد او در مسابقات 
برایم بســیار جذاب بود. روزهایی که زود بیدار می شــدم تا به مدرسه 
فوتبال بروم، گل های رونالدو را که شــب قبلش به ثمر رسانده بود، در 
اخبار صبحگاهی می دیــدم. همین موضوع باعث می شــد که انگیزه 
بیشتری بگیرم. حسی که رونالدو دارد، به من انگیزه می دهد. او واقعاً 

یک الگوی دوست داشتنی است.
رونالدو باید دو بار به ایران بیاید برای بازی با استقلال و پرسپولیس. 

دوست داری او را ببینی؟
اکنون که به این موفقیت رسیده ام، خیلی دوست دارم رونالدو را ببینم 
و به او بگویم که چقدر برایم انگیزه بخش بوده است تا شاید هم او حس 
خوبی بگیرد و هم برای خود من باارزش است که با او دیدار کنم. شاید 
قبل از المپیک خیلی کنجــکاو نبودم رونالدو را ببینــم اما اکنون این 
موضوع فرق می کند. اگر این اتفاق بیفتد، خیلی خوشحال خواهم شد.
 گفته بودی پرسپولیسی هستی. چقدر فوتبال ایران را دنبال می کنی؟

در حال حاضر کمتر فوتبال را دنبــال می کنم و تمرکز 100 درصد بر روی 
ورزش خودم دارم. البته برخی بازی های مهم مثل یورو، جام جهانی 
یا جام ملت های آســیا را دنبال می کنم. از کودکی پرسپولیسی بودم، 
اما همیشه هم پرسپولیسی و هم اســتقلال و هم اینکه استقلالی ها 
را دوســت دارم و این رقابت و ورزش، فقط در حد 90 دقیقه است و در 
این مدت زمان می توانیم هوادار تیم محبوبمان باشیم. بعد از آن باید 
به هم احترام بگذاریم، هیچ توهینی نباید صورت بگیرد. فوتبال، فقط 
یک رقابت است و این هواداری، تنها باعث جذابیت آن می شود. در کل 
و در مسابقات آسیایی، من طرفدار هر دو تیم استقلال و پرسپولیس 

هستم.

برنامه ریزی برای مدعیان لیگ مثل فوتبال اروپا
بعد از پایان فیفادی شهریورماه نمایندگان ایران در فوتبال آسیا با فشردگی زیاد بازی های خود را 

انجام می دهند.
به گزارش »ورزش ســه«، رقابت های لیگ برتر بعد از پایان هفته سوم به دلیل برگزاری بازی های 
دور نهایی انتخابی جام جهانی دو هفته به تعویق می افتد و بلافاصله بعد از پایان فیفادی شهریور، 
بازی ها از سر گرفته خواهد شد. بر اســاس برنامه ریزی صورت گرفته از سوی سازمان لیگ، هفته 
چهارم لیگ برتر احتمالًا از روز 23 شهریورماه آغاز خواهد شد و با توجه به تقویم فشرده مسابقات 
باشگاهی و ملی تا پایان سال، سازمان لیگ چاره ای جز فشرده کردن مسابقات ندارد. این در حالی 
است که استقلال، پرسپولیس، ســپاهان و تراکتور چهار نماینده ایران در رقابت های لیگ نخبگان 
آسیا و لیگ قهرمانان دو آسیا هستند و از اواخر شهریورماه مسابقات این تیم ها نیز شروع می شود. 
کمیته مسابقات سازمان لیگ در چنین شــرایطی چاره ای جز فشرده سازی بازی های نمایندگان 
ایران در آسیا نداشته است. بر اســاس برنامه ریزی صورت گرفته، چهار نماینده ایران در آسیا باید 
از اواخر شــهریورماه به فاصله های زمانی کوتاه و هر ۴ یا 5 روز یک بار در سطح قاره یا لیگ برتر به 
میدان بروند. برنامه مسابقات لیگ برتر از هفته چهارم به زودی به صورت رسمی از سوی سازمان 
لیگ اعلام می شود اما در برنامه تدوین شده مسابقات تیم های آسیایی بسیار فشرده خواهد بود.

کاپیتان سپاهان در آستانه ثبت یک رکورد خاص
محمد کریمی، کاپیتان تیم سپاهان در آستانه یک اتفاق خاص در فوتبال خود قرار دارد و با به ثمر 

رساندن یک گل دیگر می تواند آماری بهتر از تمام فصول فوتبالی خود در گلزنی به جای بگذارد.
به گزارش »ورزش سه«، کریمی در دو بازی ابتدایی سپاهان ستاره این تیم بود و نقش تأثیرگذاری 
داشــت، او یک گل و یک پاس گل به نام خود ثبت کرده و این اتفاق در حالی افتاده است که فصل 

گذشته در کل فصل فقط سه پاس گل ارسال کرده بود و موفق به گلزنی نشده بود. 
با اضافه شدن انزونزی و حضور دابو در ترکیب سپاهان به نظر می رسد که کاپیتان طلایی پوشان با 
آزادی عمل بیشتری در فاز هجومی حضور پیدا کند و شانس گلزنی بالایی خواهد داشت و می تواند 
فصلی فراموش نشدنی برای خودش و هواداران ســپاهان رقم بزند. کریمی در لیگ بیست و دوم 
مقابل پرسپولیس یک گل مهم و تأثیرگذار به ثمر رساند و سپاهانی ها با همان تک گل پیروز میدان 
شدند و حالا بعد از نزدیک به دو سال مجدد برای این تیم گلزنی کرد. او در نقل و انتقالات در آستانه 
پیوستن به استقلال قرار داشت که مدیران سپاهان اجازه جدایی به او ندادند و حالا تأثیر این بازیکن 

روی تیم سپاهان کاملًا واضح است.

اولین کلین شیت برای ذوب آهن و جعفری
دروازه بان جوا ذوب آهن در بازی با تیم هوادار در ورزشــگاه امام رضا)ع( مشهد دروازه اش را بسته 

نگه داشت و اولین کلین شیت فصل را ثبت کرد. 
به گزارش »ورزش سه«، پارسا جعفری، گلر 2۴ ساله ذوب آهن که امسال از ابتدای فصل نظر محمد 
ربیعی را برای بازی کردن در ترکیب اصلی تیمش جلب کرده، در دو بازی ابتدایی مقابل پرسپولیس 
و هوادار به میدان رفته و عملکرد نسبتاً خوبی هم داشته است. دروازه بان ذوبی ها بعد از آنکه مقابل 
پرسپولیس با دو سیو تماشایی دروازه تیمش را نجات داد، در مصاف با هوادار هم با هوشیاری خوب 

و خروج های به موقع توانست به شرایط مناسب خود ادامه بدهد.
در نهایت پارســا جعفری در بازی با هوادار موفق شــد دروازه گاندوها را بســته نگــه دارد و اولین 
کلین شــیت فصل را برای سبزپوشــان اصفهانی و خودش به ثبت برســاند. با گذشت دو هفته از 
رقابت های لیگ برتر 10 دروازه بان موفق به کلین شیت شــده اند که پارسا جعفری هم با بسته نگه 
داشــتن دروازه اش در هفته دوم این رقابت هــا در این جمع ده گلر حضــور دارد و به روزهای بهتر 

می اندیشد.
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باردیگرشهریکهنمیشناختم!
با توجه به افزایش روز افزون خودروها در سطح شهرها، شاهد رشد قابل توجهی ترافیک در سطح خیابان های 
کلان شهرهایی همچون اصفهان هستیم؛ به طوری که این معضل در حال حاضر به مسئله اصلی مدیران شهری 

تبدیل شده است.
به گزارش »ایمنا«، این روزها ترافیک سنگین در کلان شــهرهایی همچون اصفهان به عنوان یکی از مهم ترین 
مشــکلات مدیران و برنامه ریزان مســائل شــهری مطرح اســت، چراکه چالش هایی نظیــر آلودگی های 
زیست محیطی )هوا و صوت( گره های کور و سرسام آور ترافیکی شــهروندان را می آزارد و عرصه را بر آنها تنگ 
می کند؛ همهمه ترافیک و بوق ماشین ها نمی گذارد صدا به صدا برســد، گرمای هوا و دود گرفتگی خیابان ها 

به دلیل همین ازدحام خودروها است.
البته ترافیک اصفهان سال هاســت که در پَس چالش های دیگر این کلان شهر همچون خشکسالی، آلودگی 
هوا و فرونشست مخفی شده است؛ کارشناسان بر این باورند عوامل متعددی در تشدید ترافیک اصفهان که 
در بسیاری از محله ها و نیز کوچه پس کوچه های شهر نیز تســری پیدا کرده است، نقش آفرین هستند و اگر 
برای این چالش شهر به ســرعت کاری انجام نشود، بیش از گذشته شــاهد گذران لحظات عمر مردم پشت 

ترافیک های سنگین خواهیم بود.
همهمه ترافیک و بوق خودروها اجازه نمی دهد صدا به صدا برسد و به همین دلیل آلودگی صوتی نیز در شهر رو 
به افزایش است؛ بخشی از دلایل گرمای هوا و دود گرفتگی خیابان ها نیز به دلیل همین ازدحام خودروها است.

هزینه تردد شهروندان گاهی از هزینه خانواده ها برای پوشاک نیز بیشــتر می شود و این ابرچالش جدی در 
همه کلان شهرهای کشور از جمله اصفهان است، زیرا ترافیک هزینه پنهان زیادی دارد که ممکن است آنها را در 
محاسبات نیاوریم؛ اما اگر به تمام جوانب آن بپردازیم، رقم هزینه ای آن بسیار سنگین می شود و چه بسا گاهی 

وقت ها هزینه حمل ونقل از بسیاری هزینه های ضروری خانوار بیشتر است.

لزوم استفاده از فناوری های روز دنیا برای کاهش ترافیک
ابوالفضل قربانی، رئیس کمیسیون هوشمندســازی و حمل ونقل شورای اسلامی شهر اصفهان در گفت وگو با 
»ایمنا« با بیان اینکه ترافیک شــهر اصفهان این روزها تحت تأثیر عوامل متعددی قرار دارد که هر یک به نوبه 
خود در تشدید این معضل سهم دارند، اظهار می کند: نخستین عامل را می توان در افزایش چشمگیر خودروها 
در سطح شهر جســت وجو کرد، چراکه در شــهر اصفهان با جمعیتی نزدیک به ۲ میلیون و ۲۰۰ هزار نفر، روزانه 
یک میلیون خودرو در حال تردد است و اگرچه زیرســاخت های معابر در شهر وضعیت مناسبی دارد، اما برای 

پاسخگویی به این حجم از ترافیک کافی نیست.
وی با بیان اینکه در مدل های جابه جایی درون شــهری نیاز به تغییرات اساسی احساس می شود، می افزاید: 
بسیاری از سفرهای درون شــهری ممکن است نیازمند این میزان از جابه جایی نباشــند؛ به عنوان مثال تهیه 
مایحتاج با فاصله زیاد از محل سکونت یا انتخاب محل کار، خانه و مدارس کودکان در فواصل دور از یکدیگر، 

این معضل را تشدید می کند.
رئیس کمیسیون هوشمندسازی و حمل ونقل شورای اسلامی شهر اصفهان ادامه می دهد: بارگذاری بیش از حد 
در سطح شهر اصفهان به ویژه در بخش های ساختمانی که اغلب بدون انجام مطالعات ترافیکی صورت گرفته 

است، از دیگر عوامل مؤثر بر ترافیک محسوب می شود.
قربانی خاطرنشان می کند: بی انضباطی های اجتماعی نیز یکی از مهم ترین عوامل ایجاد گلوگاه های ترافیکی 

در سطح شهر است؛ به عنوان نمونه، برخی شهروندان باوجود نزدیک بودن پارکینگ های عمومی، خودروهای 
خود را در کنار خیابان و به صورت دوبله یا حتی سوبله پارک می کنند که این امر موجب انسداد معابر و تشدید 

ترافیک می شود.
وی با اشاره به اینکه کمبود وســایل حمل ونقل عمومی یکی دیگر از عوامل مؤثر بر ترافیک شناخته می شود، 
تصریح می کند: در کلان شهرها نیاز است که به حمل ونقل انبوه بر، به ویژه توسعه مترو و اتوبوسرانی، توجه ویژه ای 
شود؛ البته مدیریت شهری اصفهان در این دوره تمرکز خود را بر توسعه این دو حوزه گذاشته است که امیدواریم 

در ماه های آتی شاهد بهبود وضعیت حمل ونقل عمومی باشیم.
رئیس کمیسیون هوشمندسازی و حمل ونقل شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه درصد پایین حضور 
تاکسی ها در سطح شهر، از دیگر عوامل تشدیدکننده ترافیک است، می گوید: کاهش تعداد تاکسی ها در روزهای 
اخیر نیازمند بازنگری جدی در تعرفه های کرایه است تا انگیزه ای برای بازگشت تاکسی ها به شبکه حمل ونقل 

عمومی ایجاد شود.
قربانی تأکید می کند: اســتفاده تک سرنشــین ها از خودروها به شــدت بر افزایش ترافیک تأثیرگذار است، 
به طوری که ۸۰ درصد خودروهای عبوری در شهر تک سرنشین هســتند که برای کاهش این موضوع نیازمند 
فرهنگ سازی در استفاده از وسایل حمل ونقل جایگزین همچون دوچرخه، به ویژه در فواصل کوتاه هستیم. وی 
می افزاید: قیمت پایین سوخت و بنزین نیز عامل دیگری است که به افزایش ترافیک شهری منجر می شود، 
همچنین مشکلات دیگری نظیر قطع برق نیز اختلالات شدیدی در نظم ترافیکی ایجاد کرده و تأثیرات منفی 

بر ترافیک شهر گذاشته است.

رئیس کمیسیون هوشمندسازی و حمل ونقل شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به لزوم توجه به وضعیت 
ترافیکی شهر اصفهان اظهار می کند: آموزش به شــهروندان ضروری به نظر می رسد، هرچند مدیریت شهری 
اقداماتی مؤثر برای بهبود این وضعیت انجام داده است که از جمله آنها می توان به احداث حلقه چهارم حفاظتی، 
تکمیل حلقه سوم، راه اندازی خط ۲ مترو، افزایش تعداد اتوبوس ها در سطح شهر و هوشمندسازی چراغ های 

راهنمایی و رانندگی در تقاطع ها اشاره کرد.
قربانی اضافه می کند: اســتفاده از فناوری های روز دنیا برای کاهش ترافیک، از جمله سامانه های هوشمند 
حمل ونقل )ITS(، نیز یکی از اقدامات کلیدی مدیریت شهری بوده است، زیرا بهره گیری از دوربین های کنترل 

ترافیک و سایر تجهیزات پیشرفته می تواند نقش مؤثری در کنترل و کاهش ترافیک ایفا کند.
وی تصریح می کند: طبق قوانین جاری، کنترل ترافیک بر عهده پلیس راهور و ایجاد زیرساخت های مناسب 
نیز بر عهده مدیریت شهری اســت که در مجموع هماهنگی میان این دو نهاد می تواند نقش مؤثری در بهبود 

وضعیت ترافیکی اصفهان داشته باشد.

تصادف های متعدد موجب ایجاد تراکم و تأخیر در ترددها می شود
ســیدحمیدرضا ابطحی، مدیر مرکز کنترل ترافیک و نظارت تصویری شــهرداری اصفهان معتقد است: طبق 
بررسی های کارشناسی در اصفهان بیش از آنکه مسئله حجم و تراکم مطرح باشد، تصادف های متعدد در این 

کلان شهر موجب ایجاد تراکم و تأخیر می شود.
وی می افزاید: هنگامی که در خیابان های میانی و مرکزی یک، دو و بعضی مواقع سه ردیف از حجم خیابان با 
توقف های ممنوع از تردد حذف می شود، تمام چرخه ترافیک شهر با مشکل مواجه می شود و شهروندان شاهد 

ترافیک متراکم در محدوده شهری می شوند.
مدیر مرکز کنترل ترافیک و نظارت تصویری شــهرداری اصفهان تصریح می کند: طبق جلسات برگزار شده با 
کارشناسان حوزه معاونت ترافیک، شهرداری های مناطق و معاونت راهور نیروی انتظامی، مقرر شده است که 
با اصلاح هندسی معابر، زمان بندی دقیق چراغ های راهنمایی، افزایش سامانه های ثبت انواع تخلف و نظارت 
دقیق و اعمال قانون عوامل راهور با تخلف های حادثه ساز و مشکل ساز برای شهروندان از جمله سرعت غیرمجاز، 
حرکت های مارپیچ، عبور از چراغ قرمز، توقف های دوبله و توقف در ایستگاه های اتوبوس برخورد شود و امکان 

انجام این بی قانونی ها در معابر کاهش پیدا کند.
ابطحی با بیان اینکه تخلفات رانندگی به صورت ویژه مد نظر عوامل کنترل ترافیک و راهور قرار گرفته و به صورت 
شبانه روزی در راستای اعمال قانون و روان ســازی ترافیک ثبت شده است، می گوید: تخطی از سرعت مجاز، 
عبور از چراغ قرمز، رفتارهای حادثه ساز، توقف های ممنوعه و دوبله و توقف در ایستگاه های اتوبوس از جمله 
این تخلفات است. وی خاطرنشان می کند: شهروندان نه به دلیل اعمال قانون و جریمه، بلکه برای آرامش و 
روان شدن تردد برای خود و سایر شهروندان از تخلفات رانندگی پرهیز کنند تا شاهد معابری منظم تر، ترافیکی 

روان تر و شهروندانی بانشاط تر باشیم.
به گزارش »ایمنا«، بر اساس تجربه شــهرهای موفق بزرگ دنیا، حمل ونقل موضوع اول و اولویت نخست در 
اداره این شهرهای بزرگ است؛ در اصفهان نیز باید به این موضوع توجه جدی شود و نوع نگاه و سیاست در اداره 
شهر باید به سمت سیاست هایی برود که حمل ونقل مناسب تری برای شهروندان رقم زده شود و رفع مشکلات 

ترافیکی و موضوع حمل ونقل، اولویت نخست مدیریت شهری این کلان شهر باشد.

چهارشنبه  ۷ شهریور ۱۴۰۳ / ۲۳ صفر ۱۴۴۶ / ۲۸ آگوست  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۶۵

رئیس ستاد اربعین شــهرداری اصفهان گفت: خادمان شهرداری این کلان شهر 
از هفدهم مرداد تا پنجم شهریور سال جاری روزانه یک میلیون و ۴۸۰ هزار متر از 

معابر شهر کربلا را نظافت کردند.
سیدمهدی عسگری با اشــاره به اقدامات انجام شده ســتاد اربعین شهرداری 
اصفهان در شــهر کربلا اظهار کرد: از یکم ماه صفر مصادف با هفدهم مرداد سال 
جاری به مدت ۱۸ روز در شــهر کربلا مستقر شــدیم و خدماتی را به زائران امام 
حســین )ع( ارائه کردیم. وی با بیان اینکه در این مدت حمل پســماند توسط 
کامیون های اعزامی انجام شــد که متوسط جمع آوری روزانه ۱۲۰ تن بوده است، 
افزود: در بخش رفت و روب معابر روزانه یک میلیــون و ۴۸۰ هزار متر از معابر و 
در بخش رفت و روب مکانیزه، روزانه شست وشوی ۴۹۵ هزار متر از معابر کربلا 
انجام شده است. رئیس ستاد اربعین شهرداری اصفهان تصریح کرد: در این مدت 
توزیع اقلام نظافت و مواد شــوینده به میزان روزانه ۲۷۰ لیتر و توزیع کیسه زباله 
به میزان روزانه ۷۴۰ کیلو بین موکب های ایرانی و عراقی انجام شد، علاوه بر آن 
فرهنگ سازی لازم با نصب ۶۰۰ بنر به سه زبان فارسی، عربی و انگلیسی در سطح 
شهر کربلا انجام شده است. عسگری گفت: جرثقیل اربعین شهرداری اصفهان 
ستاد نیز روزانه حداقل ۲۰ سرویس خدمات داشت، همچنین ۱۳ کامیون روزانه 

با انجام ۴۶ سرویس زباله ها را انتقال دادند.
وی خاطرنشان کرد: تانکر آبرسانی شهرداری اصفهان روزانه ۱۴۰ هزار لیتر آبرسانی 
به مواکب انجام داد و علاوه بر آن نظافت روزانه ۱۸۰ چشمه سرویس بهداشتی و 

۲۷۵ حمام توسط خادمان شهرداری اصفهان انجام شد.
رئیس ستاد اربعین شهرداری اصفهان با اشاره به اقدامات انجام شده در مجموعه 
تعلیب اظهار کرد: در تعلیب و بوبیات نیاز به سرویس بهداشتی وجود داشت که 
نسبت به ایجاد آن ها اقدام کردیم. عسگری خاطرنشان کرد: شهرداری اصفهان 

از هفدهم مرداد تا پنجم شهریور ســال جاری به ۲۰۵۱ موکب عراقی و ایرانی در 
محدوده خیابان های روضتین، شــهدا، قزوینی، حیدریه، احمد وایلی، بوبیات، 
حمزه الرعیر و میثم تمار و تعلیب خدمات رســانی کرده اســت که ۱۷۷۲ مورد از 
این موکب ها عراقی و ۲۷۹ موکــب ایرانی بودند. وی با اشــاره به خدمات ارائه 
شده توسط موکب های ایرانی و عراقی ادامه داد: در این مدت ۱۸۹۴ مورد از این 
موکب ها توزیع غذا داشــتند و ۷۸۷ موکب محل اســکان زائران بود، همچنین 
۱۵۰۶ موکب غیر از توزیع غذا و محل اسکان، نسبت به توزیع شربت و چای اقدام 
می کردند. رئیس ستاد اربعین شهرداری اصفهان با بیان اینکه خادمان شهرداری 
اصفهان خدماتی همچون آرایشی، خیاطی، خدمات موبایل، بهداری، ارائه میان 
وعده غذا نیز در شــهر کربلا ارائه می کردند، افزود: خادمان شــهرداری اصفهان 
همچنان با شوق و اشتیاق و تحمل گرمای شدید هوا به عشق امام حسین )ع( 
خدمت رسانی می کنند که امیدوارم ســال های آینده نیز توفیق خدمت به زائران 

امام حسین )ع( را در شهر کربلا داشته باشیم.

 رئیس ستاد اربعین شهرداری اصفهان خبر داد؛

نظافت روزانه بیش از یک میلیون متر از معابر کربلا توسط خادمان شهرداری اصفهان

تخصیص ۱۳۵ میلیارد ریال اعتبار برای احداث پردیس خانواده 
در منطقه ۱۲ اصفهان

مدیر منطقه ۱۲ شــهرداری اصفهان با بیــان اینکه در حال حاضر قــرارداد پروژه پردیــس خانواده با 
مشارکت کننده منعقد شده است، گفت: تملک و ساخت این پروژه با هزینه ای بالغ بر ۱۳۵ میلیارد تومان 
است که بخشی از فضای این پردیس خانواده به زودی احداث می شــود و تا اواخر سال جاری نیز به 
بهره برداری خواهد رسید. علی اکبر رسالت در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به بازاحداث خیابان نوآوران در 
منطقه ۱۲ شهرداری اصفهان اظهار کرد: باز احداث این پروژه واقع در شهرک صنعتی امیرکبیر با اعتباری 
بالغ بر ۱۵ میلیارد تومان به طول ۶۵۰ متر و عرض ۱۴ متر انجام شده است. وی افزود: خیابان کاروکارگر 
نیز با اعتباری بالغ بر ۱۵ میلیارد تومان به طول ۷۰۰ و عرض ۱۴ متر در این منطقه احداث شــده است. 
مدیر منطقه ۱۲ شهرداری اصفهان با اشاره به آخرین وضعیت پروژه پردیس خانواده محور در این منطقه 
تصریح کرد: این پروژه خارج از محدوده قرار داشت که پس از ۱۰ سال با پیگیری های کمیسیون ماده ۵ 

وارد محدوده شهری و کاربری آن از کشاورزی به فضای سبز تبدیل شد. 

مدیر منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان خبر داد

اجرای طرح محله محوری در محلات مصلی، گرکان و حصه
مدیر منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان با اشاره به اجرای طرح محله محوری در راستای افزایش زیست پذیری 
محلات در مناطق پانزده گانه شهرداری این کلان شهر گفت: در این منطقه، سه محله مصلی، گرکان و حصه 
به عنوان محلات هدف در این طرح انتخاب شد تا اقدامات عمرانی و فرهنگی ازجمله احداث فضای سبز و 
پارکینگ در آن انجام شود. محمد صیرفی نژاد در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به اجرای طرح محله محوری 
در دوره ششم از مدیریت شهری اظهار کرد: یکی از مباحثی که در این دوره از مدیریت شهری به طور ویژه 
به آن پرداخته شــد، طرح محله محوری برای ارتقای سطح کیفی محله ها و توزیع خدمات مناسب در 
آنها بوده است. وی افزود: در این طرح سالانه تعدادی از محلات هر یک از مناطق پانزده گانه شهرداری 
اصفهان به عنوان اولویت نخست انتخاب شده و بودجه متمرکز به آن اختصاص می دهند. مدیر منطقه 
۱۰ شهرداری اصفهان تصریح کرد: در این منطقه همچون مناطق دیگر شهرداری این کلان شهر، سه محله 
مصلی، گرکان و حصه به عنوان محلات هدف در این طرح انتخاب شد تا اقداماتی نظیر اقدامات عمرانی، 
خدماتی، ترافیکی و فرهنگی به صورت متمرکز در این محلات انجام دهیم. صیرفی نژاد با اشاره به محله 
مصلی به عنوان یکی از محلات قدیمی منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان خاطرنشان کرد: در این محله علاوه بر 
اجرای پروژه بزرگ پارکینگ طبقاتی، اقداماتی نیز در راستای ارتقای کیفی و افزایش زیست پذیری محله 

ازجمله انجام دیوارنگاره، ایجاد آب نما و فضای سبز در حال انجام است.

معاون بهره برداری شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان:

پایانه خرم تا اطلاع ثانوی تعطیل است
معاون بهره برداری شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان گفت: با توجه به آغاز عملیات عمرانی در نزدیکی 
پایانه خرم، این پایانه تا اطلاع ثانوی تعطیل است و شهروندان برای استفاده از خطوط ۲۲، ۲۵، ۴۵ و فاز 
۳ اتوبوس تندرو اتوبوسرانی باید به مکان های دیگری مراجعه کنند. حسین پناهی در گفت وگو با »ایمنا« 
اظهار کرد: با توجه به آغاز عملیات عمرانی در نزدیکی پایانه خرم، این پایانه تا اطلاع ثانوی تعطیل است و 
امکان تردد اتوبوس در این پایانه وجود ندارد. وی با بیان اینکه شهروندان برای استفاده از خطوط ۲۲، ۲۵، 
۴۵ و فاز ۳ اتوبوس تندرو اتوبوسرانی اصفهان از روز سه شنبه ششم شهریور باید به مکان های دیگری 
مراجعه کنند، افزود: شهروندان برای استفاده از فاز ســه اتوبوس تندرو به انتهای خیابان امام خمینی 
)ره( مراجعه کنند. وی تأکید کرد: شهروندان برای استفاده از اتوبوس خط ۲۵ به انتهای خیابان کاشانی، 
برای استفاده از اتوبوس خط ۲۲ به میدان جمهوری اسلامی حدفاصل فروغی و رباط و برای استفاده از 

اتوبوس خط ۴۵ به میدان جمهوری اسلامی جنب فاز ۲ اتوبوس تندرو مراجعه کنند.

خبر روزاخبار

 مدیر منطقه ۳ شهرداری اصفهان 
خبر داد

نصب سایه بان 
پارکینگ های موتورسیکلت 

در محدوده بازار اصفهان
مدیر منطقه ۳ شــهرداری اصفهــان از ایجاد 
سقف موقت و دائم فلزی برای پارکینگ های 
موتورســیکلت با ظرفیت حــدود پارک ۶۰۰۰ 
موتورسیکلت در این منطقه خبر داد و گفت: 
تاکنون ۹ پارکینگ در این منطقه برای پارک 

موتورسیکلت مجهز به سایه بان شده است.
روح ا... ابوطالبــی در گفت وگو بــا »ایمنا« با 
اشــاره به اینکــه پــس از ممنوعیــت ورود 
موتورسیکلت ها به میدان امام خمینی)ره( و 
بازار اصفهان، مطالبه کسبه و شهروندان تأمین 
ظرفیت پارکینگ برای موتورســیکلت ها بود، 
اظهار کرد: شهرداری منطقه ۳ اصفهان در این 
راستا ۲۵ پارکینگ را برای پارک موتورسیکلت 
در اطراف میدان و سایر نقاط بازار آماده سازی 
کرده است. اصلی ترین پارکینگ های در اختیار 
شــهرداری پارکینگ پشت مســجد جامع، 
خیابان عبدالرزاق، پارکینگ حمام شاه علی، 
حکیم، کرمانی، ســرای مخلص، عالی قاپو، 
استانداری، پشــت مطبخ، زیر گذر امام علی 
)ع( و حافظ است. وی تأکید کرد: بیشترین 
ظرفیت پارک موتورســیکلت در بازار هندوها 
با ظرفیت پارک ۱۰۰۰ موتورسیکلت در انتهای 
خیابان یخچال و نیز پارکینــگ توحیدخانه 
واقع در خیابان استانداری با ظرفیت ۹۰۰ پارک 
موتورسیکلت فراهم شده و به منظور رفاه حال 
شــهروندان و حفاظت از نور آفتاب، سایه بان 
موقت در این دو پارکینگ ایجاد شده است. 
ابوطالبی گفت: همچنین پارکینگ های خیابان 
هاتف کوچه علوی، بیت الحسین)ع(خیابان 
نشاط و میرحاج در انتهای خیابان عبدالرزاق 
و کوچه حمام شاه علی مجهز به پوش موقت 
سایه بان برای موتورســیکلت ها شده است. 
همچنین برای ظرفیت پارک ۵۰۰ موتورسیکلت 
در خیابــان حکیــم ،۵۰۰ موتورســیکلت در 
 کوچه کرمانی و ۱۵۰ موتورســیکلت در میدان 
امام علی)ع( سایه بان فلزی دائم)مسقف(

نصب شده است.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان گفت: فعالیت ستاد مهر برای روان سازی ترافیک، ایمن سازی و اطلاع رسانی برای آغاز سال تحصیلی به صورت رسمی 
آغاز شده است. حسین حق شناس در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به فعالیت های معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان در هفته چهارم مرداد سال جاری 
اظهار کرد: فعالیت ستاد مهر در جلسه شورای ترافیک با حضور شــهردار اصفهان و پلیس راهور برای روان سازی ترافیک، ایمن سازی و اطلاع رسانی برای آغاز سال 

تحصیلی به صورت رسمی آغاز شد.
وی افزود: تصویب لایحه دوفوریتی خرید ۵۰ دستگاه تاکسی برقی در شورای اسلامی شهر از جمله اقدامات این معاونت در هفته چهارم مرداد سال جاری است.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان تأکید کرد: همچنین لایحه خرید ۱۰۰ دستگاه اتوبوس به صورت تأمین ۵۰ دستگاه اتوبوس برقی و ۵۰ دستگاه اتوبوس 
دیزلی به شورای اسلامی شهر ارائه شده است. حق شناس گفت: برنامه ریزی مدیریت و بهره برداری پایانه های درون شهری توسط شرکت واحد اتوبوسرانی و عملیات 
عمرانی توسط شهرداری مناطق پانزده گانه انجام شده است. وی ادامه داد: روان سازی ترافیک و حل مشکل ترافیک ناشی از قطعی برق چراغ های راهنمایی تقاطع ها 

با جلسه با اداره توزیع برق، پلیس راهور و خدمات شهری صورت گرفته است.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان خاطرنشان کرد: از پروژه های ترافیکی مناطق ۷، ۹ و ۱۲ و پیشنهاد پروژه های جدید با هدف بهبود حمل ونقل همگانی، 
روان سازی ترافیک و افزایش ایمنی به صورت میدانی بازدید شده است. حق شناس گفت: بررسی و تعیین تکلیف اورهال و راه اندازی جایگاه سی ان جی فرزانگان و 
قرارداد پارکینگ های عمومی از دیگر اقدامات است. وی افزود: تخصیص طرح تملک دارایی های سرمایه از محل بودجه عمومی دولت برای خرید یک خط معاینه 

فنی خودرو ویژه خودروهای سبک به منظور کاهش آلودگی هوا انجام شده است.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان تأکید کرد: فرصت های سرمایه گذاری و پروژه های مشارکتی حوزه حمل ونقل در جلسه با کمیسیون حمل ونقل شورای 
اسلامی شهر بررسی شده است. حق شــناس گفت: همچنین بازدید از روند اجرای پروژه ســاماندهی و خط ویژه اتوبوس زیر پل امام خمینی )ره(، تعیین تکلیف 
واگذاری املاک شهرداری به ارزش ۱۸۰۰ میلیارد تومان برای تأمین مالی پروژه خط ۲ قطار شهری و برنامه ریزی سازمان پایانه های مسافربری برای تسهیل تردد 

زائران اربعین از دیگر اقدامات در هفته چهارم مرداد سال جاری است.

 فعالیت ستاد مهر  شهرداری اصفهان آغاز شد
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مدیرعامل فولاد مبارکه گفــت: 35 هزار و 828 زائر اربعین حســینی تا دوم 
شهریور ماه با اســتفاده از ناوگان ترابری این شــرکت به کربلای معلی اعزام 

شده اند.
محمدیاسر طیب نیا درجمع خبرنگاران افزود: تعداد سرویس های اعزامی از 
اصفهان و حومه به مرز مهران تا تاریخ 2 شهریورماه برابر 812 سرویس بوده و 
با احتساب هر اتوبوس 44 نفر، بیش از 35 هزار نفر با ناوگان این شرکت راهی 

عتبات عالیات شده اند.
وی با بیان اینکه این تعداد تا پایان حماســه پیاده روی اربعین بیشتر خواهد 
شد، افزود: همچنین روزانه 50 تا 70 نفر از رانندگان پایه یک فولاد مبارکه برای 

تقویت ناوگان ترابری در مسیر عزیمت به کربلای معلی و بالعکس اعزام شدند.
وی گفت: فولاد مبارکه امســال نیز طبق روال سال های گذشــته همزمان با 
پیاده روی اربعین حســینی، با هماهنگی دســتگاه های مرتبط از جمله ستاد 
اربعین وزارت صمت، اســتانداری، اداره کل راهــداری و حمل ونقل جاده ای، 
سازمان پایانه های مسافربری و پلیس راه اصفهان اقدامات مهمی را در دستور 

کار خود قرار داد و تسهیل کننده سفر مردم بود.
طیب نیا ادامه داد: پیــرو هماهنگی صورت گرفته و اعلام نیاز ســتاد مرکزی 
اربعین، امسال برای برگزاری مراسم اربعین حسینی، 30 میلیارد ریال جهت 

اجرای 10 هزار مترمربع سایبان و مه پاش در مرز مهران اختصاص داده شد.

افزون بر ۳۵ هزار  زائر  اربعین با ناوگان فولاد مبارکه جابه جا شدند
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رهبر معظم انقلاب اســلامی در اولین دیدار رئیس جمهــور و دولت چهاردهم، با 
شکرگذاری تشکیل سریع دولت با همت رئیس جمهور و کمک ارزنده مجلس، 
نکات مهمی را همچون رعایت اولویت های فوری از جمله تورم و گرانی، چگونگی 
انتخاب مدیران و همکاران، حضور در میان متن مردم، ضرورت حکمرانی قانونمند 
در فضای مجازی و توجه به تولید به عنوان کلید حل مشــکلات اقتصادی، بیان 

کردند.
به گزارش »ایسنا«، حضرت آیت ا... خامنه ای با تمجید و تکریمِ حرکت پرشکوه 
اربعینی مردم، هفته دولت را تبریک گفتند و با گرامیداشت یاد شهیدان رجایی و 
باهنر و همچنین شهید رئیسی و همراهانش، ابراز امیدواری کردند هفته دولت در 
همه سال های طولانی خدمت دولت چهاردهم، هفته امید و مژده و گزارش های 

شادی بخش باشد.
ایشان تشــکیل به موقع دولت را لطف پروردگار و نعمتی بزرگ خواندند و از همه 
کسانی که بعد از حادثه تلخ شهادت آقای رئیسی و همراهانش به اداره عادی کشور 
و برگزاری انتخاباتی امن و سالم کمک کردند -از جمله دست اندرکاران دولت قبل، 

رسانه ملی و دیگر دستگاه ها- تشکر کردند.
رهبر انقلاب در بیان چگونگی مشورت رئیس جمهور با ایشان درباره کابینه گفتند: 
بنده تعدادی را که می شــناختم و یا در مــورد صلاحیت آنها از منابــع مورد وثوق 
مطمئن شده بودم، تأیید و بر برخی اسامی تأکید کردم اما درباره تعداد بیشتری 
که نمی شناختم گفتم نظری ندارم که ایشان توانست مجلس را قانع کند و برای 

همه رأی اعتماد بگیرد.
ایشــان افزودند: امروز همه وزیــران محترمی که مورد اعتمــاد رئیس جمهور و 
مجلس قرار گرفته اند، مقامات عالی رتبه کشورند و وظیفه همه، حمایت و کمک 

برای موفقیت آنهاست.
حضرت آیت ا... خامنه ای در اولین نکته خطاب به دولت جدید، فرصت خدمت به 
مردم و تلاش برای پیشرفت کشور را نعمت بزرگ الهی برشمردند و افزودند: این 
امانت خدا و مردم را قدرشناســی کنید و بدانید فرصت 4 سال خدمت به سرعت 
برق و باد می گذرد؛ البته در همین مدت هم می توان کارهای بزرگی کرد. همچنانکه 
امیرکبیر در مدت 3 ســال کارهای بزرگی انجام داد و رئیسی عزیز هم در حدود 
3ســال خدمت برخی پایه گذاری های خوبی انجام داد که ان شاءا... ثمره آن به 

کشور خواهد رسید.
رهبر انقلاب اسلامی در دومین نکته، شناخت داشته و ظرفیت ها را شرط کارآمدی 
دولت دانستند و گفتند: مثال های زیادی وجود دارد که در گذشته برخی مسئولان، 
اســتعدادها و ظرفیت های داخلی را نشــناختند یا باور نداشــتند و از این جهت 

ضررهایی به کشور وارد شد.
ایشان ظرفیت های طبیعی و فراوان و ارزشمند، موقعیت جغرافیایی، قرار گرفتن 
میان چهارراه شــمال و جنوب و غرب و شرق جهان و ســواحل طولانی را از جمله 
ظرفیت های مادی خواندند و افزودند: ایمان مذهبی و سیاسی مردم و استعدادهای 
انسانی و میلیون ها جوان تحصیلکرده، ثروت بی بدیلی است که اگر آنها را بشناسیم و 

از فکر و نیرویشان استفاده کنیم، بسیاری از مشکلات حل می شود.
حضرت آیت ا... خامنه ای ملت ایران را دارای ظرفیت نابغه سازی خواندند و با اشاره 
به نامدارانی چون خواجه نصیرالدین طوسی، ابن سینا، ملاصدرا و زکریا رازی گفتند: 
اینها نشانه ظرفیت بیکرانِ پروازِ فکری ملت ایران است و اکنون نیز می توانیم از 

جوانان با استعداد کشور، نابغه پرورش دهیم.
رهبر انقلاب، ظرفیت های سیاســی، عمق راهبردی و قدرت منطقه ای را از دیگر 
ظرفیت های ایران برشمردند و افزودند: تجربه های مثبت و منفی 45 سال اخیر 

نیز جزو ارزنده ترین نکات است که باید مورد توجه قرار گیرد.
تبیین نکات ضروری در انتخاب همکاران دولت جدید، سومین نکته سخنان رهبری 
در این دیدار بود. ایشان گفتند: همکاران جوان، مؤمن، انقلابی، متعهد و پرانگیزه را 
انتخاب کنید تا گره ها را باز کنند و با پرورش آنها در مدیریت های رده های مختلف از 
پایین، به تدریج نسلی از مدیران برجسته و پرانگیزه برای فردای کشور شکل گیرد.

رهبر انقلاب به رئیس جمهور توصیه کردند: صد جوان با این خصوصیات را به کار 
گیرید و در پایان دولت، صد مدیر قوی و آماده تحویل دهید که این کار بسیار بزرگی 

خواهد بود؛ البته شهید رئیسی هم در این زمینه توفیقاتی داشتند.
ایشان در نکته بعدی با اشاره به اشارات رئیس جمهور به موضوع کارشناسان، تأکید 
کردند: درباره استفاده از کارشناسان عقیده راسخ دارم؛ چرا که این کار ضمن پیشبرد 
کشور و رضایت مردم، حکمرانی را خردمندانه و اندیشه ورزانه می کند و از دایره کار 

محفلی، رفاقتی و توصیه ای نجات می دهد.
رهبر انقلاب در عین حال تأکید کردند: در اســتفاده از کارشناسان باید مراقب بود 

که ته نشین های ذهنی غلط در لباس و ادبیات کارشناسی خود را تحمیل نکند.
ایشان با استناد به فرمایش امیرمؤمنان)ع( افزودند: در مشورت و خواستن نظر 
کارشناسی نباید با بخیل، ترسو و حریص مشورت کرد؛ چرا که خلقیات رفتاری آنها 

در رأی کارشناسی و مشورت هایشان اثر می گذارد و مشکل ایجاد می کند.
حضرت آیت ا... خامنه ای، ایمان، صداقت، شناخت و اعتقاد به توانمندی های داخلی 
و ملی را ویژگی های ضروری کارشناس مفید برشمردند و گفتند: کارشناسی که به 
دنبال نسخه های نسخ شده و قدیمی و بی اعتبار خارجی است، هیچ فایده ای ندارد.

رهبر انقلاب در توصیه ای دیگر مســئولان دولت را به حضور در بین مردم سفارش 
کردند و گفتند: به این حرف ها که اگر ســفر اســتانی کردید بگویند پوپولیسم و 
عوام گرایی اســت، توجه نکنید چرا که اطــلاع از متن زندگی مردم بــا کارتابل و 
گزارش های کتبی امکان پذیر نیست، حتی اگر گزارش های خوبی باشد؛ بنابراین 
سفر اســتانی و حضور در بین مردم از جمله روســتاها و تصمیم گیری بر اساس 

مشاهدات و شنیده ها را دنبال کنید.
نکته مهم بعدی که حضرت آیت ا... خامنه ای اهمیت آن را جزو بیّنات نظام و انقلاب 

دانستند، مسئله عدالت بود.
ایشان با اشاره به تصویب و اجرای برنامه ها و قوانین مختلف، تعیین تأثیر آنها در 
تحقق عدالت را بسیار مهم برشمردند و خاطرنشان کردند: چند سال قبل مسئله 
پیوست عدالت را مطرح کردیم و گفتیم که برای هر قانون و تصمیم مهم باید پیوست 
عدالت تهیه شود که مرحوم آقای رئیســی نیز مقداری در این زمینه پیش رفت و 

کارهای انجام داد اما نیمه کاره ماند.
رهبر انقلاب، پیوست عدالت را نه یک کار اداری و فرم کاغذی و تشریفاتیِ ضمیمه به 
قوانین بلکه یک امر واقعی و در متن قوانین و برنامه ها خواندند و افزودند: پیوست 

عدالت یعنی مراکزی مانند سازمان برنامه و بودجه که تصمیم سازی یا آماده سازی 
لوایح و قوانین را برعهده دارد و یا گروهی از طرف رئیس جمهور موظف شــوند که 
تأثیر برنامه ها و قوانین را بر شاخص های عدالت اجتماعی از جمله فاصله طبقاتی 

بسنجند و در صورت افزایش شکاف طبقاتی، آن قسمت از برنامه را حذف کنند.
ایشان با اشاره به اطلاع از تولید نرم افزاری به دست گروهی از جوانان دانشگاهی در 
خصوص انطباق برنامه ها و قوانین با پیوست عدالت، مسئولان را به دعوت از این 
گروه و استفاده از محصول آنها در صورت مفید بودن توصیه و تأکید کردند: عدالت 
با گفتن و بیان مکرر زبانی محقق نمی شود بلکه انگیزه و ورود در میدان می طلبد که 
خوشبختانه این انگیزه در رئیس جمهور وجود دارد و باید به گونه ای عمل شود که 

هیچ مسئولی نتواند از راه منتهی به عدالت، تخلف کند.
حضرت آیت ا... خامنه ای در توصیه هفتم، رعایت اولویت هــا با توجه به منابع و 
فرصت محدود و کارهای زیاد پیش رو را مورد توجــه قرار دادند و افزودند: برخی 
اولویت ها مربوط به مسائل فوری است مانند مسئله تورم و گرانی که باید به صورت 
مناسبی آنها را حل کرد اما برخی اولویت ها ناظر به مسائل زیرساختی است که اگر 

امروز از آن غفلت شود 10 سال بعد باید به ناچار آن کار را آغاز کرد.
ایشان انرژی هســته ای را از جمله اولویت های زیرساختی و ضروری برای آینده 
کشور دانستند و با ناوارد دانستن برخی اظهارات تردیدآمیز درباره فواید آن، گفتند: 
کشور نمی تواند خود را از یک مســئله علمی، فنی و پیشرفته دنیا محروم کند و با 

عقب افتادن از این مسیر سال ها بعد به دنبال آغاز آن باشد.
رهبر انقلاب، طرح های دولت در زمینه تکمیل مسیرهای شمال- جنوب و شرق- 
غرب را با توجه به ظرفیت های ارتباطی مهم کشور یکی دیگر از اولویت های غیرقابل 
صرف نظر خواندند و افزودند: مسئله امنیت غذایی، خودکفایی در گندم، روش های 
نوین آبیاری در کشاورزی، توســعه بخش های بالادستی نفت و استفاده هر چه 
ممکن از امکانات برای به کارگیری شیوه های جدید استخراج نفت و گاز و همچنین 
تولید محصولات متنوع و پرشمار در بخش های پایین دستی از دیگر اولویت های 

مهم پیش روی کشور است.
موضوع فضای مجازی، نکته هشتم رهبر انقلاب خطاب به دولتمردان بود. ایشان 
گفتند: امروز فضای مجازی دیگر مجازی نیســت بلکه واقعیت رو به توسعه در 
زندگی مردم اســت؛ بنابراین، در فضای مجازی باید حکمرانــی قانونمند وجود 

داشته باشد.

ایشان تعبیر سابق خود از فضای مجازی کشــور به رها و ول بودن را ناشی از نبود 
حکمرانی قانونمند خواندند و گفتند: اگر در این زمینه خلأ قانونی دارید، قانون مورد 
نیاز را ایجاد کنید و بر اساس آن زمام کار را به دست بگیرید، همچنانکه در همه دنیا 
با جدیت این کار را می کنند؛ به گونه ای که اکنون می بینید که فرانسوی ها آن فرد را 

بخاطر نقض حکمرانی خود بازداشت کرده اند.
حضرت آیت ا... خامنه ای تأکید کردند: نقض حکمرانی قابل قبول نیست. کشور در 
اختیار شما است و در قبال آن وظیفه و مأموریتی دارید و نباید اجازه دهید حکمرانی 

شما را نقض کنند.
ایشان با اشاره به روشن بودن مبنای حرفشان درباره فضای مجازی و در عین حال 
اصرار برخی افراد بر سوء برداشت یا فهم غلط، گفتند: اگر فضای مجازی در کشور 
قانونمند شود، تبدیل به فرصت می شــود اما بدون حکمرانی قانونمند، به تهدید 

تبدیل خواهد شد.
رهبر انقلاب در بحث فضای مجازی، بار دیگر مسئله مهم هوش مصنوعی و شتاب 
عجیب و حیرت آور این فنــاوری در دنیا را مورد توجه قرار دادنــد و گفتند: اکنون 
دستگاه های نظامی و غیرنظامی ما در حال بهره برداری از این فناوری هستند اما 
 این استفاده نباید ما را فریب دهد زیرا صرف بهره برداری امتیاز نیست بلکه باید 

بر لایه های عمیق و متنوع این فناوری مسلط شد.
ایشان عقب ماندن از تســلط بر لایه های عمیق هوش مصنوعی را موجب ایجاد 
یک محدوده انحصاری دیگر مانند انرژی اتمی به دست کشورهای مسلط بر این 
فناوری دانستند و افزودند: فرصت طلبان و قدرت طلبان دنیا در آینده یک آژانس 
هوش مصنوعی ایجاد می کنند و اجازه ورود کشورهای دیگر به برخی بخش ها و 

لایه های آن را نخواهند داد.
رهبر انقلاب در توصیه نهم، کلید حل مشکلات اقتصادی کشور را در تولید و تقویت 
و افزایش عرضه دانستند و گفتند: با تقویت و جدی گرفتن مسئله تولید، مشکلات 

تورم، اشتغال و ارزش پول ملی حل می شود.
ایشان لازمه پیشــرفت تولید ملی را کمک دولت و بهبود مسائلی از جمله محیط 
کسب و کار خواندند و با اشاره به دیدار چند ماه قبل خود با جمعی از کارآفرینان، 
گفتند: توانایی های در اختیار فعالان بخش تولید شگفت آور است که البته همه آنها 

معتقدند برای تقویت تولید، به کمک دولت احتیاج دارند.
حضرت آیت ا... خامنه ای در توصیه ای دیگر با اشــاره به خطــر پیری زودهنگام 
جمعیت کشور، بر ضرورت پویایی و انعطاف سیاست ها متناسب با نیازهای کشور 
تأکید کردند و گفتند: وزیر بهداشت به طور جدی مسئله جمعیت را پیگیری کند و 
با اقدامات لازم از جمله نظارت بر شبکه بهداشت جلوی موانع افزایش جمعیت را 
بگیرد؛ چرا که کشور به جمعیت جوان احتیاج دارد و در صورت دچار شدن به عاقبت 

تلخ پیری جمعیت، دیگر علاجی وجود ندارد.
حضرت آیت ا... خامنه ای در توصیه یازدهم، نهراسیدن از موانع را مورد تأکید قرار 
دادند و با اشــاره به این واقعیت که هیچ برنامه و کاری بی مانع نیست، افزودند: 
گزینه اول بعضی ها در برخورد با موانع، عقب نشینی است اما این رویکرد خطا است 
و باید از مانع عبور کرد و یا آن را دور زد و البته بعــد از انجام همه کارها، گاهی یک 
عقب نشینی تاکتیکی هم ممکن است لازم باشد اما نباید به محض برخورد با مانع 

از حرف و رأی خود عقب نشینی کرد.
ایشان در نکته ای دیگر با تأکید بر اینکه به دشمن نباید امید بست و منتظر آن ماند، 
گفتند: این واقعیت در ســخنان رئیس جمهور و اظهارات چند روز قبل وزیر امور 
خارجه نیز وجود داشت؛ البته این منافاتی ندارد که در جایی با دشمن تعامل کنیم 

بلکه مسئله این است که نباید به او امید بست و اعتماد کرد.
آخرین و سیزدهمین توصیه رهبر انقلاب به دولتمردان، توصیه به معنویت و ارتقای 

ایمان و اعمال عبادی، انس بیشتر با قرآن و تضرع به درگاه پروردگار بود.
ایشان با اشاره به الگو بودن مسئولان در چشم مردم و کارکنان دستگاه ها، توجه 
بیش از پیش به رفتارها را در دولتمردان ضروری  دانســتند و برای دولتمردان در 

خدمت به اسلام و مردم و ایران، موفقیت آرزو کردند.

ساختمان جدید شعبه نظام مهندسی استان اصفهان در شهر بهارستان بهره برداری 
شد. به گزارش »مهر«، آیین بهره برداری ساختمان جدید شعبه نظام مهندسی استان 

اصفهان در شهر بهارستان ظهر سه شنبه همزمان با هفته دولت برگزار شد.
در این آیین، رضا بخشی، رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان اصفهان 
با اشاره به وجود بیش از 600 هزار عضو سازمان نظام مهندسی کشور، این مجموعه را 
یکی از بزرگ ترین NGO )سمن ها( در جهان دانست و اظهار کرد: به رغم ناملایمات 
و بدسلیقگی ها و خوش سلیقگی ها، خیلی ها برای اعتلای این سازمان تلاش کردند.

وی در خصوص اهمیت بهره برداری از ساختمان شعبه بهارستان، گفت: در این دوره 
هیئت مدیره سازمان به این تصمیم رسیدیم که سازمان نظام مهندسی اصفهان باید 
به درآمدهای پایدار برسد. رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان اصفهان 
ابراز کرد: این ســازمان قصد دارد تمامی دفاتر خود را تکمیل کنــد و این دفاتر از آن 
مهندسان است و کسی حق دخل و تصرف در آنها را ندارد. بخشی با بیان اینکه رسیدن 
به یک هدف خوب و ماندگار و با عزت که همه به آن افتخار کنند، مستلزم تلاش همه 
ما است، خاطرنشان کرد: باید همه برای ایرانی پایدار و عزتمند و سربلند تلاش کنیم. 
در ادامه حمیدرضا فلاح، معاون مسکن و ساختمان اداره کل راه و شهرسازی استان 
اصفهان با بیان اینکه برای مجموعه نظام مهندسی استان در شهر بهارستان جای این 
ساختمان عظیم و شکیل جای خالی بود و باید زودتر اتفاق می افتاد، اظهار کرد: به 
همت مجموعه هیئت مدیره این دوره اتفاق خیلی خوبی رقم خورد و این ساختمان 

در این مجموعه نظام مهندسی ماندگار خواهد ماند.

تأمین زمین برای ساخت ۱۰۳ هزار واحد مسکن نهضت ملی در اصفهان
فلاح ضمن تقدیر برای تکمیل ســاختمان جدید نظام مهندسی شعبه بهارستان، 

خاطرنشان کرد: سهم استان اصفهان در طرح نهضت ملی با شعار ساخت 4 میلیون 
واحد مسکن 6 درصد معادل 243 هزار واحد طی چهار سال است و بی تردید این مهم 
با زحمت و همت سازمان نظام مهندسی ساختمان قابل تحقق خواهد بود. معاون 
مسکن و ساختمان اداره کل راه و شهرسازی استان اصفهان اضافه کرد: معتقد هستیم 
که وجود ساختمان نظام مهندسی در ارتقای دانش مجموعه مهندسی نقش بسزایی 
داشته و مهندسان در توسعه صنعت ساخت و ساز مهمترین وظیفه را در ارتقای کیفیت 
ساختمان دارند.  فلاح ادامه داد: از 243 هزار واحد مسکن سهمیه استان اصفهان 
در طرح نهضت ملی مسکن برای ساخت 103 هزار واحد تاکنون زمین تأمین شده، 
مابقی 45 هزار واحد در قالب خود مالکی و 35 هزار واحد در قالب احیای بافت های 
ناکارآمد و فرسوده شهری اجرا می شود. وی اضافه کرد: از مجموع 103 هزار واحد، 
ساخت قریب به 1۹ هزار واحد در شهر جدید بهارستان پیش بینی شده که برای حدود 
80 درصد معادل 16 هزار واحد این ســاختمان ها زمین تأمین شــده است. معاون 
مسکن و ساختمان اداره کل راه و شهرسازی استان اصفهان ابراز داشت: اهمیت بیشتر 
پروژه نهضت ملی مسکن این است که برخلاف طرح مسکن مهر که حدود 17 سال 
پیش آغاز شد امروز با تجربه ای مناسب وارد فاز اجرایی طرح نهضت ملی می شویم و 
انتظار داریم مجموعه نظام مهندسی بهارستان به عنوان بخش نظارت کننده با دقت، 

همت و تعهد بر کیفیت ساخت و سازها نقش خود را ایفا کنند.

شیوه های نوین ساختمان سازی در مسکن ملی بهارستان مورد توجه باشد
همچنین حمیدرضا رحیمی، مدیرعامل شــرکت عمران بهارستان با اشاره به اینکه 
تاکنون از ســهمیه 1۹ هزار واحد مسکن این شــهر 12 هزار واحد محقق شده است، 
اظهارکرد: این مهم جز با تلاش و همکاری مهندسان ناظر و مشاور پروژه ها امکان پذیر 
نبود و امروز نیز یک نمونه آن با افتتاح ساختمان جدید نظام مهندسی در بهارستان 
اتفاق افتاد. وی به حجم زیاد پروژه های شرکت عمران بهارستان اشاره کرد و گفت: 
امسال طرح های عمرانی را در شهر بهارستان آغاز کردیم و 7 پروژه در دست اجرا داریم 
که یکی از آنها در مهر ماه به بهره برداری برســد و 5 پروژه مدرسه سازی و همچنین 

روکش آسفالت و فضای سبز به این پروژه ها اضافه می شود.
مدیرعامل شرکت عمران بهارستان افزود: یک پروژه بزرگ بیمارستان نیز در دستور 
کار داریم که طراحی آن انجام شده است و در صدد اخذ ماده 23 برای تأمین اعتبارات 

هستیم که عملیات اجرایی این طرح را شروع کنیم.
رحیمی تصریح کرد: در ساخت 1۹ هزار واحد مســکن ملی در بهارستان، از سازمان 
نظام مهندسی انتظار داریم که به شیوه نوینی اجرا شود و در طرح ساختمان ها مصرف 

انرژی، فناوری های نوین ساختمانی و آب خاکستری مورد توجه باشد.

رئیس اداره ســاخت و نگهداری راه های روستایی اســتان اصفهان از افتتاح  سه 
 پروژه بهسازی راه های روســتایی هرمانک، دره آلوچه و گرداب شهرستان چادگان 
همزمان با هفته دولت خبر داد. به گزارش »ایرنا«، روابط عمومی اداره کل راهداری 
و حمل ونقل جاده ای استان اصفهان به نقل از محمد کاظمی افزود: بهسازی این 
راه های روستایی به طول 6کیلومتر انجام شد. وی اعتبار اجرای این پروژه ها را بیش 
از 10۹ میلیارد ریال عنوان کرد و ادامه داد: چادگان یکی از مناطق با ظرفیت گردشگری 
در استان اصفهان است و بهسازی راه های روستایی این شهرستان از اهمیت ویژه 
ای برخوردار است. رئیس اداره ساخت و نگهداری راه های روستایی استان اصفهان 
اظهارکرد: ارتقای ایمنی تردد کاربران جاده ای در این محور و بهسازی زیرساخت ها 
برای توســعه اقتصاد روســتاییان از اهداف مهم اجرای این پروژه ها به شمار می 

آید. وی گفت: بهسازی و آسفالت راه های روســتایی در استان اصفهان برا اساس 
ارزیابی های انجام شده، تقاضاهای رسیده و اولویت بندی انجام می شود. کاظمی 
خاطرنشان کرد: کمبود اعتبارات در این بخش یکی از مشکلات جدی به شمار می آید 
اما با به کارگیری حداکثر توان و هم افزایی با بخش خصوصی، پروژه های مختلفی 

در سراسر استان در حال اجراست. 
 شهرستان گردشگری چادگان با 2 شهر و 66 روســتا و جمعیت 32 هزار نفری در
 120 کیلومتــری غرب اصفهان قــرار دارد. چــادگان با حــدود 1200کیلومتر مربع 
مســاحت، از سمت شمال و شــمال شــرق به شهرســتان های تیران و کرون، از 
 سمت غرب و شــمال غرب به شهرستان های فریدونشــهر و فریدن و از جنوب به 

استان چهار محال و بختیاری می رسد.

مدیر کل دیوان محاسبات استان 
اصفهان منصوب شد

رئیس دیوان محاسبات کشور در حکمی علی کرمانی را به عنوان مدیر کل دیوان 
محاسبات استان اصفهان منصوب کرد.

سید احمدرضا دستغیب، رئیس دیوان محاسبات کشور در حکمی علی کرمانی را 

به عنوان مدیر کل دیوان محاسبات استان اصفهان منصوب کرد. صبح روز دوشنبه 
در مراســمی با حضور قائم مقام معاونت هماهنگی و امــور اجرایی و مدیرکل 
امور استان های دیوان محاسبات کشــور، علی کرمانی به عنوان مدیرکل دیوان 

محاسبات استان اصفهان منصوب و از زحمات سید مجتبی ارشاد تقدیر شد. 
به گزارش »ایمنا«، ارتباط مؤثر با اصحاب رسانه و تشکیل کارگروه های مشورتی در 
دیوان محاسبات از نقاط قوت مسئولیت سید مجتبی ارشاد در دیوان محاسبات 

استان اصفهان بود.

13 توصیه کلیدی رهبر انقلاب به دولت چهاردهم

اولویت فوری حل مسئله گرانی و تورم است

همزمان با هفته دولت 
۳ پروژه راه روستایی در شهرستان چادگان به بهره برداری رسید

همزمان با هفته دولت؛
ساختمان جدید نظام مهندسی اصفهان در شهر بهارستان افتتاح شد
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